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Prețul 20 de bani

Ministerului Agriculturii și al Comitetului CentralOrgan a!
al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole

Gospodăria agricolă colectivă 
„Progresul" din comuna Șivița, si
tuată la 15 km. nord de orașul 
Galați, are condiții favorabile pen
tru dezvoltarea tuturor ramurilor 
de producție și în special pentru 
cultura legumelor pe terenurile din 
lunca. Prutului.

Condițiile naturale prielnice și 
veniturile însemnate aduse de sec
torul legumicol au determinat pe 
colectiviștii din Șivița să mărească 
an de an suprafața grădinii de le
gume, ajungînd ca în 1960 să cul
tive 83 ha., din care 20 cu roșii.

In aceste zile în unitățile agricole
regiunea Galați

Pe întinsele ogoare ale regiunii 
Galați culturile prășitoare s-au dez
voltat deosebit de bine, ca urmare 
a ploilor căzute în ultimul timp — 
iar lanurilor de orz și grîu a prins 
a li se îngălbeni mustața spicelor. 
E semnul cel mai vădit că nu peste 
mult timp va începe bătălia recol
tei. Pentru a ne da seama de modul 
în care lucrătorii de pe ogoarele a- 
cestei regiuni se preocupă de crea
rea unor condiții cît mai bune de 
dezvoltare a culturilor prășitoare și 
de pregătirile pentru recoltarea pă- 
ioaselor am întreprins zilele trecute 
un raid prin cîteva din unitățile a- 
gricole gălățene. Vom consemna 
teva din constatările făcute.

cî-

PRĂȘITUL — O LUCRARE 
CE TREBUIE MULT GRĂBITA

gospodăria terminase de 
prașila a II-a și rărltul pe 
ha. cultivate cu floarea-soarelui, și 
sfeclă de zahăr, iar din cele 640 de 
ha. cultivate cu porumb prășise me
canic, pentru a doua oară, 540 de 
hectare. Colectiviștii execută în pre
zent prășitul manual pe rînd. Dc 
aceeași preocupare pentru executa
rea la vreme și în bune condiții a 
prășitului dau dovadă și membrii 
gospodăriei colective „Viață Nouă" 
din Valea Cînepii, același raion. La 
data amintită mai sus, gospodăria 
prășise pentru a doua oară peste 
250 de hectare cu porumb din cele 
800 cultivate iar la 
cultivată pe 265 de 
minase cea de a
Exemple de acest
multe. Totuși, în regiune sînt încă 
unități agricole, care, în ciuda fap
tului că au culturile îmburuienite, 
întîrzie nejustificat cu prășitul. Este 
cazul să amintim aci dc gospodării 
colective ca cele din Independența, 
Tătarca. Fintinele și „T. Vladiml- 
rescu", raionul Galați, „Spini Ha-

executat 
cele 242

floarea-soarelui, 
hectare, se ter- 
doua prașilă. 
fel pot fi date

Printre unitățile vizitate a fost și 
gospodăria colectivă din Traian-Sat, 
raionul Brăila. Despre această uni
tate se poate spune pe drept cu- 
vînt că acordă o atenție deosebită 
prășitului culturilor. Pînă la 9 iunie

ret" și însurăței, raionul Brăila 
care zilele trecute mai aveau 
neprășite întinse suprafețe cu 
nimb. Gospodăriile colective „Parti
zanul roșu" și „Zorile Socialismului" 
din Independența, bunăoară, care 
au însămînțat prima 405 ha. cu po
rumb, iar a doua 570 ha., prășiseră 
pînă la 7 iunie, pentru' prima oară, 
doar 295 și respectiv 215 ha., iar la 
cultura florii-soarelui nu începuse
ră încă cea de-a II-a prașilă. Lu
crul acesta dovedește fără îndoială 
o slabă organizare a muncii și lipsă 
de interes din partea conducerii 
susnumitelor gospodării. Culturi 
puternic îmburuienite am văzut și 
în raza comunelor Vădeni și Urleas- 
ca din raionul Brăila, Rușețu, din 
raionul Făurei ctc.

Pentru a crea culturilor prășitoa
re condiții cît mai bune de dezvol
tare, este necesar ca organele agri
cole de la raioane și sfaturile popu
lare comunale să ia neîntîrziat mă
suri de urgentare a executării pră
șitului.

Gospodăria agricolă de stat din comuna Noul, raionul Sibiu, a însămînțat 
în acest an cartofi pe o suprafață de 50 ha. Acum lucrătorii gospodăriei 
întrețin cu grijă culturile. în fotografie: directorul gospodăriei, tov. 
Turcu Silviu, inginerul șef, tov. Ion Șerban și secretarul organizației 

de partid, tov, Czodel Alexandru controlează calitatea prășitului 
Ia aceste culturi

PENTRU RECOLTARE — UTILAJ 
REPARAT LA TIMP ȘI BINE

Gata pentru a începe 
muncile de vară

Corespondenții ne scriu 
despre pregătirile

I

pentru recoltare
în ultimele zile m 

pondenți ne-au relata: -a 
ga țară, paralel cu — ir. a 
ținere a culturilor, oarne 
de pe ogoare au 
nea de pregătire a c*=3?j 
cole de recoltare crr. ar~

eroț. c

.GATA PENTRU RECOLTARE

Așa este intitulată corespondența 
trimisă de tov. Frtncu Constantin, 
în scrisoare corespondentul nostru 
ne vestește că mecanizatorii de la 
S.M.T. din raionul Fetești au termi
nat repararea mașinilor necesare în 
campanie. Totodată prin grija condu
cerii S.M.T.-ului și a comitetului sin
dicatului, la stațiune s-a organizat 
școlarizarea a 61 de tractoriști și 37 
mînuitori de agregate din cele 5 
gospodării agricole colective deser
vite de S.M.T.

Și 2 ateliere mobile care sînt do
tate cu utilaje moderne au fost re
parate din vreme, fiind gata să in
tervină spre a înlătura orice even
tuale defecțiuni la mașinile agricole 
în teren.

Asemenea vești îmbucurătoare, în 
care ni se relatează că muncitorii 
<En gospodăriile de' stat și S.M.T.- 

membrii gospodăriilor colective 
ricole se pregă-

cn-âreî-cr de cereale, am mai primit 
ți de ia tov. Gheorțhe Horboreanu 
de la G-A-S. Parincea, raionul Ba
cău. Anghel Constantin de la G.A.C. 
„7 Noiembrie^
geaua, raionul Feteș 
bălată din Giurgiu, 
stantin din comuna 
nul Iași și alții.

De campania de recoltare a pă- 
ioaseioT ne mai desparte puțină vre
me. înțelegînd că de felul și de 
tâmpul cînd sînt reparate utilajele 
necesare pentru executarea acestei 
lucrări depinde într-o mare măsură 
stringerea în bune condiții a boga
tei recolte de cereale păioase a a- 
cestui an, multe din S.M.T.-urile și 
gospodăriile de stat din regiunea 
Galați au pus'la punct întregul uti
laj pe care îl au în dotare. Așa, de 
pildă, S.M.T.
Tecuci, 
bine și 
anului 
munca
din timp piesele necesare, a reușit 
ca încă de acum 8—10 zile să ter-

V. POMPILIU

Interviu cu tov. V. IONESCU, 
șeful serviciului S. M. T. al regiunii Argeș

Executind Ia timp și în bune con
diții lucrările agrotehnice, gospodă
ria a obținut de pe cele 20 de ha. 
cultivate cu roșii o producție medie 
de 21.163 kg. la ha. în mod deosebit, 
pe suprafața de 3,80 ha. gospodăria 
a realizat o producție,--medie .. de 
83.000 kg. roșii la ha.

Iată cum au izbutit colectiviștii 
din Șivița să ajungă la această fru
moasă recoltă. La alegerea terenu
lui s-a ținut see*-» de cerințele 
culturii respectiv* față de sol ; au 
fost alese parcels cu un teren re
lativ ușor, permeabil, care se poate 
lucra în orice moment și se încăl
zește mai repede, inlesnindu-se 
astfel o plantare mai timpurie. Te
renul a fost îngrășat din toamnă cu 
30 tone bălegar la hectar, încorpo
rat odată cu arătura adinei.

Primăvara, de timpuriu, parcelele 
au fost puternic grăpate și nivelate. 
Pe latura de nord și est a parcele
lor -s-au;iinstalat perdele de stuf 
pentru a proteja cultura de curenții 
reci. Plantele premergătoare culturii 
de roșii timpurii au fost cartofii de 
vară și varza de toamnă.

Au fost folosite soiul de roșii 
Seelandia ți hcterozisul Zarea x 
Comet, care sint timpurii și au 
mare valoare comercială.

O atenție deosebită a fost dată ți 
obținerii unui răsad de cea mai 
bună 
vreme 
arările 
merită 
produs 
repicat
Avînd în vedere timpul în care ne 
aflăm nu ne vom opri prea mult 
asupra producerii răsadului ci vom 
vorbi despre lucrările executate în 
cimp.

Plantarea in cimp a răsadului s-a 
făcut între 20—26 aprilie după ce 
cu 10 zile mai înainte a fost pu
ternic călit spre a se deprinde cu 
temperatura de afară. Cu o zi 
înainte de plantare răsadul a fost 
udat puternic pentru a fi turgescent, 
scoțindu-se din răsadnițe cu mult 

> pămînt la rădăcină.
I Cu 5—6 zile înainte de plantare 

. I. s-au .marcat ringurile 13 distanța
I da 85 cm. irttre ele, iar din 30 cm. 

in 30 cm. s-au înfipt aracii, pe rind, 
în linie dreaptă.

S-a pregătit din vreme mraniță 
(20 tone la ha.) care a fost dată la 
plantare amestecată cu 100 kg. azo
tat de amoniu, 300 kg. superfosfat 
și 50 kg. sare potasică. Ingrășămin- 
tele au fost împrăștiate pe rînd, pe 
linia aracilor. Acoperirea lor s-a

calitate, executîndu-se la 
și în bune condiții toate lu- 
din răsadnițe. Printre altele 
menționat că răsadul a fost 
in răsadnițe calde și a fost 
la distanța de 7 cm. x 7 cm.

făcut odată cu rărițatul între rîn- 
duri, la executarea biloanelor. 
înainte de plantare, s-au făcut cui
buri între araci, cuiburi în care 
s-au turnat cîte

Plantarea s-a 
araci, cu multă 
rădăcinile să se 
mîntul umed ; cuibul a fost aco
perit apoi cu p&mint afinat și uscat.

Imediat după plantare s-a făcut 
legatul folosindu-se pănuși de po
rumb și primul copilit. în felul a- 
cesta au fost asigurate cîte 35.000— 
40.000 plante la ha.

După plantare, s-a aplicat o pra
șilă superficială între rânduri în 
scopul alinării solului. O deosebită 
grijă s-a dat și prevenirii pagube
lor cauzate de brumele tîrzii prin 
aprinderea grămezilor de paie a- 
mestecate cu bățegar.

S-a constatat că răsadul puternic 
călit și cu rădăcini bine dezvoltate 
rezistă după 
mai bine la 
tură.

Prevenirea 
stropiri cu zeamă bordeleză, in con
centrație de 1 la sută, la Interval 
de 15 zile și după fiecare ploaie 
căzută.

Copilitul s-a aplicat de 4 ori, prin 
înlăturarea copililor cînd aceștia 
aveau o lungime de 5—8 cm.,Tăsîn- 
du-se o singură tulpină. După a 
cincca inflorescență s.a făcut cîr- 
nitul, lăsindu-se deasupra inflores
cenței cîrnite 2 frunze care să a- 
sigure hrana fructelor din ultimul 
ciorchine.

Legatul roșiilor de araci s-a re
petat de 3 ori, legîndu-se de arao 
sub formă de opt spre a nu strivi 
tulpina. S-a avut grijă »a inflores
cențele să fie, pe cit posibil, spre 
sud de arac. S-a constatat că plan
tele nearăcite sînt ușor atacate de 
boli, se pierde o cantitate însemnată 
dc recoltă timpurie depreciindu-se 
totodată calitatea fructelor. Din 
lipsă de araci gospodăria a folosit 
araci mici, subțiri și chiar tulpini 
de floarea-soarelui, trestie ete.

La legatul primeloi- fructe s-a a- 
plicat prima îngrășare suplimen
tară cu 100 kg. azotat de amoniu și 
290 kg. superfosfat la hectar. In 
momentul cînd s-a făcut cîrnitul 
peste a 5-a inflorescență, s-a dat 
a

2 litri de apă. 
executat la sud de 
grijă, astfel incit 

prindă bine de pă-

plantare în cimp mult 
scăderile de tempera-

bolilor s-a făcut prin

2-a îngrășare suplimentară folo-
Ing. DARABAN TĂNASACHE

AU REPARAT ȘI DEZINFECTAT 
MAGAZIA

Membrii gospodăriei colective „30 
Decembrie" din comuna Radomir, 
raionul Caracal, — ne scrie cores
pondentul M. Iliescu — se preocupă 
intens în aceste zile și de pregăti
rea campaniei de vară. Prin muncă 
patriotică ei au reparat acoperișul 
unei magazii de cereale pe care au 
și dezinfectat-o. în această muncă 
s-au evidențiat colectiviștii din bri
gada condusă de comunistul Nico- 
lae D. Dincă.

ARIILE DE TREIER 
AU FOST AMENAJATE

CO-La rîndu-i tov. C. Berescu din 
mura Smeeni, ne arată într-o scri
soare primită recent că membrii 
gospodăriei colective și membrii în
tovărășirilor agricole din această 
comună au stabilit ca munca de re
coltare a păioaselor să se termine 
în 10 zile, iar treieratul în 15 iue.' 
Până în prezent, s-au și fixat și a- 
menajat ariile și s-ău organizat e- 
chipele pentru treier.

din comuna Cocar- 
i, Traian Bar- 
Plugaru Con- 

Bivolari, ralo-

Cudalbi, din raionul 
incepînd reparațiile la com- 
batoze din primele luni ale 

acesta, organizind temeinic 
de reparații, asigurîndu-și

(Continuare în pag. 4-a)I. GH.
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După multe zile ploioase, soarele 
își arată din nou fața de după mu
chea dealului, zbicind rouă așternu
tă pe frunzele de viță. Sus, pe cul
me, se disting în lumina aurie cîte
va șiruri de oameni care sapă via. 
In aerul proaspăt al dimineții de 
iunie se muncește cu vigoare și spor- 
nicie. Sapele lacome mușcă pămîntul, 
lăsind în urma lor terenul negru-și 
afinat.

La un capăt al plantației, un om 
întors cu spatele cercetează cu luare 
aminte frunzele de viță să vadă 
dacă nu cumva a apărut semnul ma
nei: „petele untdelemnii". Mulțumit 
de „inspecția" făcută se ridică și ză- 
rindu-ne vine in întâmpinarea noas
tră.

— Pină acum am izbutit să-i ve
nim de hac manei — ne spune bri
gadierul Florea Nicolae. Pe întreaga 
suprafață am dat două stropiri cu 
zeamă bordeleză in amestec cu sulf 
muiabil — potrivit avertizărilor Sta
țiunii experimentale viticole din Va
lea Călugărească. Nu de mult am în
ceput parțial și al III-lea stropit în
deosebi pe terenurile joase unde. e- 
xistă mai multă umiditate în pămînt.

Anul acesta avem condiții mult mai 
bune pentru a realiza și depăși pro
ducția de 5.686 kg struguri la ha, 
Pe care ne-am angajat s-o obținem 
in cadrul întrecerii socialiste porni
te în cinstea aniversării partidului.

L-am iscodit pe brigadier să ne 
spună mai amănunțit despre ce con
diții este vorba. Cu acest prilej a- 
flăm că incepînd din anul trecut la 
brigadă a fost înființat, cu spriji
nul cercetătorilor de la Stațiunea ex
perimentală viticolă din Valea Călu
gărească, și în primul rînd al tovară
șului inginer Mihai Constantin, un 
punct de sprijin în cadrul căruia au 
fost organizate loturi demonstrative; 
pe unul au fost aplicate lucrările a- 
grotehnice în complex, (urmărindu-se 
in primul rind influența îngrășămin
telor) și anume : tăieri amplificate, 
operațiuni în verde (plivit, ciupit, 
copilit, cîrnit), 2 lucrări adinei ale 
solului, 5 prașile, precum și îngrășă
minte (20 tone gunoi de grajd, 300 kg 
superfosfat și 150 kg azotat de amo
niu la ha). Au fost făcute de aseme
nea tratamentele respective împotri
va bolilor și dăunătorilor. Toamna, 
la cules, de pe lot a fost obținută: o 

ln"aceiași"tâmp ducem htpta^pe^ru producție cu 2.000 kg struguri mai 
stîrpirea buruienilor. In afară de a- mare la ha fața de pa, Cela maitbr 
ceste lucrări, am terminat legatul al oare, n-a pnmtt met un fel de îngră- 
doilea precum și plivitul șt ciupitul.

ÎNTREBARE: Care este 
situația pregătirii utilajului in 
S.M.T.-urile din regiunea Ar
geș ?

RĂSPUNS: Repararea întregului 
inventar care va fi folosit în mun
cile de vară este de pe acum ter
minată. Cele 207 combine tractate și 
autopropulsate, 362 batoze, 85 sece- 
rători-legători, 64 tocători, motoa
rele electrice și stabile, agregatele 
de treier K.D. și celălalt utilaj a 
fost bine pus la punct. Mașinile au 
început a fi trimise la unitățile unde 
vor lucra. în ce privește reparațiile, 

' trebuie să adaug că spre deosebire 
de anii trecuți, am acordat o aten
ție mai mare calității lucrului efec
tuat. Cele mai bune rezultate în 
această direcție le-au dobîndit me
canizatorii de la S.M.T.-urile Rado- 
mirești, Teiu și Tîmpp-ii.

Pentru scăderea prețului de cost 
al lucrărilor cît și pentru a suplini 
lipsa unor piese din bazele de apro
vizionare, noi am folosit pe scară 
largă metoda recondiționărilor. Au 
fost recondiționate, printre altele, 
cortpșne de,-, pluguri, zale de șenile, 
demenți de la pompele dă injecție, 
axe de cai de la batoze etc. Șeful de 
atelier ds la S.M.T, Teiu, Barbu 
Mircea, a creat un dispozitiv pen
tru recondiționarea furtunelor scurte 
și lungi de la instalația hidraulică 
de ridicat a tractoarelor. Același 
mecanic a găsit o metodă pe cît 
de simplă pe atît de eficace pentru 
recondiționarea tiranților de la 
tractoarele UTOS. O importantă ino
vație este aceea a inginerului Pițur 
Ion de ja S.M.T. Greci, inovație ge
neralizată pe regiune. Este vorba de 
un aparat de vulcanizat camerele de 
cauciuc folosind curentul electric, 
și un altul instalat la eșapamentul 
tractoarelor UTOS. Cel de-al doilea 
a fost introdus la cîte un tractor 
din fiecare brigadă de tractoare.

ÎNTREBARE : Ce ne puteți 
spune în legătură cu pregăti

rea oamenilor?
RĂSPUNS: Cu cîteva săptămîni 

în urmă la școala de tractoriști din 
Slatina a avut loc un curs cu lec
torii și instructorii din S.M.T. în
torși în stațiune aceștia au făcut in
structaje cu toți combinerii (cite 2 
oameni pentru fiecare combină) 
pentru reîmprospătarea cunoștințe
lor și folosirea nfilor metode în ex
ploatarea utilajului.

ÎNTREBARE : Ce măsuri ați 
Juat pentru ca lucrările din 
vară să se facă intr-un ter
men scurt și de calitate supe
rioară ?*

RĂSPUNS : De curînd la S.M.T. 
Cost'ești, âm organizat o consfătuire 
cu conducerile tuturor S.M.T.-urilor. 
Aici am studiat cu fiecare stațiune 
în parte cum anume își va organi
za munca în campanie. A fost sta
bilită viteza de lucru în funcție de 
numărul de tractoare și mașini, nu
mărul de -tractoriști identificați

. pentru a lucra în schimbul al II- 
; lea. Trebuie să arăt că în acest an, 

față de 1960, campania de recoltare 
a păioaselor va fi redusă mult, da
torită faptului că acum avem 207 
combine față de 104 în anul trecut 
Pînă acum am fost dotați cu încă 
208 tractoare. Cei peste 240.000 de 
hantri pe care va trebui să-i reali
zăm în vară au fost acoperiți prin 
contractele încheiate cu unitățile a- 
gricole socialist-cooperatiste. Pen
tru’ schimbul II am asigurat aproa
pe 200 de tractoriști. Trebuie de a- 
semenea amintit și faptul că în urma 
combinelor paiele vor fi strânse de 
către colectoare, ceea ce ne va da 
putința să executăm pe lingă recol
tat și arăturile de vară cu plugurile 
echipate cu scormonitoare intr-un 
termen cît se poate de scurt.

I. LEȘEANU

(Continuare In pag. a 4-a)

MICROFON

PRIMELE

A început recoltatul ro
șiilor cultivate în sere la 
gospodăria agricolă de 
stat Popești-Leordenl, re
giunea București. Recolta, 
cum se vede, este bogată.

a-

Buletinul muncilor agricole

Stropitul al 2-lea Ia gospodăria agricolă de stal Corcova, regiunea Oltenia, 
este în toi.

șămînt. Pe un alt lot a fost urmă
rită influența lucrărilor în verde a- 
supra producției de struguri.

Anul acesta complexul de măsuri 
agrotehnice încercate pe loturi a fost 
extins pe 20 de hectare ale brigăzii. 
In toamna trecută pe o treime din 
suprafață au fost încorporate în
grășăminte naturale și chimice. Foar
te important este și faptul că în pri
măvara aceasta pe întreaga suprafa
ță a brigăzii tăierile au fost făcute 
diferențiat, la un nivel calitativ su
perior, ținindu-se seama de vigoa
rea fiecărui butuc, ae‘ soiul și rodni
cia terenului ș.a.m.d. La soiul Feteas
că, de pildă, unde au fost aplicăte 
îngrășăminte iar vița s-a dezvoltat 
vegetativ mai mult decît în alte 
locuri, a fost lăsată la butuc o încăr
cătură mai mare de coarde de rod, 
punîndu-se astfel baza obținerii unor 
recolte bogate.

Peste puțin timp — ne-a spus la 
despărțire Florea Nicolae, șeful bri
găzii a II-a de la G.A.S. Valea Călu
gărească, întreaga suprafață a brigă
zii va deveni „lot demonstrativ". Și 
atunci fără îndoială că și producțiile, 
obținute de noi se vor cîntari nu in 
mii ci in zeci de itiii de leg de’^u-'j 
guri la hectar. 'ri , ,

N. FLdRÎAN''

Fină Ia începerea stringent bo
gatei recolte de cereale păioase n-au 
mai rămas decît puține zile. Știind 
că în acest an marea bătălie a re- _ _________ ___ ____ ____
coltăxii va începe mai devreme "ca ’' țiile de depozitare a cerealelor, 
de pbicei, cohdiicefi'e multor unități ace’astă privință, trebuie uzez 
agricole de stat și Cooperatiste s-au 
preocupat cu simț de răspundere de 
pregătirea utilajului de care va fi 
nevoie în curînd. în gospodării de 
stat cum sînt cele din Catalina, 
Lovnic, Richiș sau Bazna — regiu
nea Brașov — Zalău, regiunea Cluj, 
Stilpu — regiunea Ploiești, sau în 
S.M.T.-uri cum sînt Radomirești și 
teiu, reg. Argeș, Bechet — reg. Ol
tenia, Cenei — reg. Banat, tractoa
rele și mașinile agricole au fost re
vizuite și repartizate cu grijă, fiind 
gata de a intra în lanuri. In toate 
unitățile din, cadrul țrușturilor Gps-

te a fost terihlnăta încă de la' 4te a .: 
iunie.

Trebuie arătat însă, că nu peste 
tot problema reparării utilajului a 
fost privită cu aceeași atenție. în 
gospodăriile de stat din regiunea 
Iași, combinele autopropulsate au 
fost reparate pînă acum în procent 
de numai 57 la sută; la gospodăria 
de stat Ciocîrlia — regiunea Dobro- 
gea, din vina șefului de atelier Teo
dor Alexandru care a neglijat apro
vizionarea cu piese de schimb la 
vreme, repararea ccmbinelcr este 
rămași in urmă; la S.M.T. Surduc, 
regiunea, Cluj, nici pină la 6 iunie'

Concomitent cu pregătirea utila
jelor, gospodăriile agricole de stat 
și colective și bazele de recepție au 
datoria să asigure din vreme Spa

in 
trebuie acordată 

prioritate terminării noilor con
strucții de magazii de cereale și iden
tificate la vreme, curățite și dezin
fectate orice alte spații de depozita
re potrivite acestui scop. De aseme
nea. trebuie pregătite din vreme 
mijloacele de transport și sacii ne
cesari pentru cantitățile de cereale 
ce vor fi recoltate.

Tot în această perioadă este ne
cesar să fie intensificată recoltarea, 
transportul și depozitarea furajelor. 
Spre a se evita pierderile ce pot fi 
cauzate de eventuale condiții cli
matice nefavorabile, se impune a fi 

țlozate cantități cît mai mari de 
;ă verde.

în regiunile 
la maturitate 
luate imediat 
acestei culturi 
scurt timp, spre a se evita pierde
rile. Concomitent cu secerișul rapi- 
ței, trebuie organizat și treieratul 
acesteia.

Pe lingă acestea unitățile agricole 
de stat au datoria 
terenurile care sînt 
turi să fie imediat 
derea insămînțării 
tură și măi ales cu 
cep'ția suprafețelor

îmi vine în minte o scurtă, dar 
tragică povestire a lui Al. Caza- 
ban. Este intitulată „Boierul și 
porcarul". Acum vreo 30 de ani, 
într-o zi de toamnă biciuită de 
primul vînt rece, tăios, un moșier 
de prin Ialomița venise în baltă 
să-și inspecteze turma de porci.

Porcarul, încălțat in opinci,
coperit cu un flanel numai petice, 
își liniștește stăpînul încotoșmă- 
nat în duiman îmblănit, încălfat 
cu cizme: toți grăsunii sînt bine, 
sănătoși. Lupii n-au răpit nici 
unul. Apoi pleacă.

— Și unde doarme, nenoroci
tul? îl întreabă autorul povestirii 
pe stăpînul porcilor.

— Sînt atîtea scorburi de sălcii 
și apoi nici iui prea are timp de 
dormit — trebuie să păzească tur
ma, răspunse,, cam mirat. de în
trebare, moșierul.

Pe oamenii aceștia, cărora li se 
spunea disprefuitor porcari, 
pinii turmelor nici măcar 
considerau oameni. Jerpeliți, 
fete galbene, înfometați, ei 
privifi ca simpli auxiliari ai
cilor pe picioare. A fi porcar era 
o muncă dintre cele mai umili
toare și nu făceau asemenea 
muncă decît oamenii cei mai ne
voiași.

stă- 
nu-i 

cu 
erau 
șun-

unde rapița a ajuns 
este necesar să fie 

măsuri ca recoltarea 
să se facă în cel mai

să . ia măsuri ca 
eliberate de cul- 
pregătite în ve- 
cu a doua cul- 
porumb, cu ex- 
destlnate însă- 

nu fusese începută reparații sece- mințărilor din toamnă care se vor 
rătoriior-legători ctc. menține ca ogor negru.

A
Posturile noastre de radio au 

transmis duminica trecută aspec
te, cjiptr-un concurs gen „Drumeții 

Concursul de altminteri e 
,■ mai de mult, a început de aproa

pe un an și se intitulează „Se în
trec fruntașii ogoarelor". Tema în
trecerii de duminică a fost creș
terea porcilor. Concurența au fost 
colectiviști din. regiunea Dobro- 
gea. Iată numele lor: Dumitru 
Zamfir, Mirea Petre, Oțelea Mir
cea. Trei colectiviști îngrijitori de 
porci reprezentînd în concurs fie
care cîte un raion. îngrijitori de 
porci la microfon I Da, să nu ne 
mirăm. Aceasta a încetat să mai 
fie o surpriză.

Am ascultat, adus pe unde, tot 
freamătul sălii de concurs. 'Vije
lia de aplauze m-a făcut s-o pre-

supun arhiplină. Trei colectiviști, 
reprezentând trei raioane din Do- 
brogea colectivizată, au avut, 
ceea ce se spunea doar despre ac
torii talentați, „un mare succes la 
public". Dar ei n-au făcut teatru. 
Au vorbit pur și simplu despre 
munca lor. Concis și limpede, așa 
cum se cere la examen. Despre u- 
nităji nutritive și rații, despre al- 
bumină digestibilă și spor mediu 
în greutate au vorbit ei. Și încă 
despre ceva cu mult mai impor
tant. Toate întrebările care s-au 
referit la sarcinile șesenalului pri
vind sporirea produefiei de carne 
au primit imediat și sigur răspun
surile exacte. Dovadă a unei con
științe majore, a unei înțelegeri 
cuprinzătoare a rostului muncii în
grijitorului de porci. A bătut si 
metronomul. Scurt, ultimativ, gs- 
ternînd peste sală o tăcere chinui
toare. La unele întrebări n-a fost 
lăsat să anun[e că minutul de 
gîndire a trecut. La altele, vai, n-a 
putut fi oprit. Premiul I, premiul 
II, ‘premiul III... Ca să nu-i spo
rim amărăciunea pentru clipele de 
șovăială din concurs să nu mai a- 
mintim numele colectivistului cla
sat pe locul III. Să amintim doar 
că juriul i-a acordat drept premiu 
un serviciu de masă din,porțelan. 
Că o ii întîiul premiu nu știm, dar 
că nu va fi ultimul asta-i sigur.

Și acum în încheiere, cîteva cu
vinte despre acei toygrăși că
rora concurentli de mai sus, alti 
sute de mai înainte și cei care 
vor urma, au motive să le mulțu
mească pentru succes. Adică cî
teva cuvinte de prețuire pentru 
inginerii agronomi și zooțehniști. 
Pentru acei care fără să-și dea 
aere de atotștiutori, modești și a- 
tenti, își fac din instruirea colec
tiviștilor o problemă de conștiință 
profesională, de datorie cetățe
nească. Sînt mulfi asemenea to
varăși. I-am întâlnit în Banat, Dg-

spu-
brogea, Oltenia, București, 
cu multă părere de rău o 
nem, încă nu sînt toji așa...

T. OPREA

!



Dăm loată atenția loturilor demonstrative
Din activitatea casei-laborator a gospodăriei colective „1907“ 

Valea Standului, raionul Segarcea

O bogată activitate 
culturală

Din activitatea sindicală în unitățile agricole

în lunile mai și iunie, pe baza indicațiilor Ministerului Agri
culturii, s-au organizat la regiuni consfătuiri în problemele organi
zării caselor-laborator. Cu acest prilej au fost prezentate o seamă de 
referate de către inginerii din gospodăriile agricole colective care 
au desfășurat o activitate rodnică in această direcție.

Apreciind importanța acestor consfătuiri, ziarul nostru va popu
lariza în coloanele sale activitatea cîtorva din cele mai bune ease- 
laborator, experiența lor bogată.

Casa-laborator a gospodăriei noa
stre colective a pus în centrul activi
tății sale introducerea în procesul de 
producție a recomandărilor științei și 
practicii înaintate și generalizarea 
experienței fruntașilor- Principala sar
cină a casei-laborator în acest an a 
fost popularizarea obiectivelor reie
șite din Directivele Congresului ai 
Ill-lea al P.M.R., și din chemarea la 
întrecere a oamenilor muncii din 
agricultura raionului Segarcea.

Pentru ca toți colectiviștii să cunoa
scă aceste obiective ele au fost pre
lucrate în cercurile agrozootehnice, în 
adunările generale, au fost înscrise 
pe panouri etc. La cercurile agrozoo
tehnice noi am căutat să înarmăm pe 
colectiviști cu cele mai înaintate me
tode agrozootehnice, popularizînd tot
odată rezultatele obținute de colec
tiviștii fruntași.

De exemplu, anul trecut făcînd lu
crări calitativ superioare de întreți
nere și recoltare, echipa a șasea din 
brigada a Il-a a obținut pe o supra- 
iață de 2,29 ha, o producție medie 
la floarea-soarelui de 2.029 kg la ha 
în timp ce media pe gospodărie a 
fost de 1.464 kg la ha.

Dacă Ia porumb boabe, producția 
medie pe gospodărie a fost de 2.543 
kg Ia ha și 3.836 kg la ha în con
diții de irigare, echipa condusă de 
Stoican Emilian a obținut o produc
ție medie de 3.225 kg la ha in cîmp, 
iar echipa a patra a realizat în con
diții de irigare o producție medie de 
4.965 kg porumb boabe la ha.

Și la sfecla de zahăr, unele echipe 
fruntașe au recoltat cu 5.000—6.000 
kg mai mult la hectar, decît media 
realizată pe gospodărie.

Folosind aceste exemple am căutat 
să dovedesc colectiviștilor că pro
ducțiile obținute de gospodărie sînt 
încă mici față de posibilitățile exis
tente. Cele două loturi demonstrative 
organizate anul trecut pentru cultura 
porumbului, dintre care unul tn con
diții de irigare, au dat și ele rezul
tate oarecum mulțumitoare. Astfel, 
pe lotul de 5 ha cultivat cu porumb 
romînesc de Studina, s-a obținut 
4.260 kg la ha porumb boabe, iar la 
cel irigat 7.831 kg la ha.

Un prim efect al acestor rezultate a 
fost faptul că mulți colectiviști și-au 
strîns din timpul iernii cenușă și 
gunoi de pasăre pentru a le aplica pe 
terenurile repartizate echipei lor.

Din inițiativa colectiviștilor la noi 
tn gospodărie a fost organizat un 
concurs pentru obținerea celei mai 
mari producții la porumb și sfeclă de 
zahăr, cu scopul de a stimula folo
sirea tuturor îngrășămintelor natu
rale ce se găsesc in ograda fiecărui 
colectivist.

Pentru ciștigătorii acestui concurs 
adunarea generală a aprobat, in afară 
de retribuția suplimentară pentru de
pășirea producției, premii tn bani și 
excursii.

Fiindcă anul trecut griul din soiul

Nr—301 cultivat pe o suprafață de 45 
ha a dat o producție cu circa 700 de 
kg mai mare decît soiul A—15, mi-a 
fost ușor să-i conving pe colectiviști 
să introducem în cultură soiuri de 
grîu de înaltă productivitate. Ca ur
mare, în anul acesta avem cultivate 
870 ha cu grîu din aceste soiuri.

Pentru anul 1961 sfatul casei-labo
rator și-a întocmit un bogat plan de 
activitate. Deși din lipsă de spațiu 
noi nu am putut amenaja pînă acum 
o cameră corespunzătoare pentru se
diul și utiiajul casei-laborator. am dat 
toată atenția organizării loturilor de
monstrative, deoarece ele sînt exem
ple vii, un eficient mijloc de propa
gandă agricolă.

Pentru cultura griului noi am or
ganizat 3 loturi demonstrative în 
care am cultivat mai multe soiuri de 
înaltă productivitate după diverse 
premergătoare și la care observăm 
totodată eficiența îngrășămintelor or
ganice și chimice, ca îngrășăminte 
de bază sau faziale, aplicate în can
tități diferite. De fiecare din acest 
lot demonstrativ răspunde cîte un 
brigadier.

Am mai organizat loturi demonstra
tive și pentru porumb, sfeclă de za
hăr, legume.

La porumb vom urmări in prunul 
rînd unele probante legate de den
sitatea plantelor la hectar în con
diții de irigare.

O problemă importantă care a stat 
în preocuparea sfatului casei-labo
rator a fost asigurarea bazei furajere 
necesare animalelor gospodăriei. în 
anul trecut am avut destule greutăți

1
Am rămas datori eu răspun

suri mai multor cititori eare 
ne-au trimis lucrări în versuri 
sau proză spre cercetare și pu
blicare. Și de astă dată vom 
începe să răspundem avînd în 
vedere ordinea în eare scriso
rile ne-au sosii la redacție, 
căutfnd să cuprindem cît mai 
multe.

cores pon-

Activitatea culturală 
ia loc de frunte

Sil-

De aceea acum 
bazele unui con- 
vacile de lapte și

în hrana anima-

în această privință, 
încercăm să punem 
veier verde pentru 
juninci.

Pentru a asigura
lălor proteina necesară am recoman
dat consiliului de conducere să cum
părăm șroturi pentru completarea ra
ției. La început am intimpinat unele 
greutăți pe motiv că acest furaj e 
prea scump. Cu toate acestea am 
perseverat, iar după 10 zile de pășu- 
nare a vacilor pe secara furajeră și 
administrarea în rație a șroturilor, 
producția s-a ridicat de la 280 litri la 
380 litri pe zi, iar procentul de gră
sime a crescut de la 2,8 la 3,6 Ia 
sută.

Intrucit noi ara mecanizat multe 
din lucrările la culturile de cîmp am 
luat măsuri să folosim mai multe 
brațe de muncă la culturile intensive, 
mărind suprafața de giădină și in- 
troducînd 
mai mari

O altă
a
terenului prin introducerea de 
intercalate și culturi duble, 
in acest an din cele 630 ha

Deși sîntem in plină campanie agri
colă, totuși în comuna Zimbru activita
tea culturală se desfășoară în plin suc
ces.

In afară de spectacolele prezentate j 
pe scenă echipa culturală din comuna j 
Zimbru a făcut mai multe ieșiri în 1 
satele din jur, ca Valea Mare, Brustu- 
rescu. Spectacolele s-au bucurat de un 
deosebit succes, mai ales prin prezent , 
tarea:’ în: față Spectatorilor a piesei '
„Neamurile" de Teofid Bușecan, care 
înfățișează aspecte ale muncii politice 
pentru transformarea socialistă a agri
culturii.

ALEXANDRU HERLAU 
corespondent

CE SA CITIM

tn cultură suprafețe dt 
de legume timpurii, 
problemă care ne-a pre
test iolosirea cit mai rațio-ocupat 

oală a 
culturi
Astfel,
insămințate cu porumb, pe o supra- 
iață de 550 ha am iusămințat inter
calat fasole și pe 50 ha dovleci- De 
asemenea, pe o Însemnată suprafață 
vom insămînța tn cultură dublă 
plante de nutreț.

Desigur, mai avem destule lucruri 
de îmbunătățit tn ce privește acti
vitatea casei-laborator. Bunăoară, am 
antrenat puțini colectiviști la con
cursul amintit 
zarea de loturi demonstrative.

Ne străduim însă să ridicăm nive
lul activității casei-laborator la înăl
țimea sarcinilor 
fi cu adevărat 
gandă agricolă 
stră colectivă-

ca fi pentru organi

ce-i revin, pentru a 
un focar de propa- 
tn gospodăria noa-

Ing. RUSU GHEORGHE

începutului poeziei 
trebuie să recu- 

de noi, că este a- 
general. fără sorți 

cerem cititorului să

Rezolvarea unei probleme centrale

In satul Gîrdani, raionul Cehul 
vaniei, regiunea Maramureș, activitatea 
culturală se află la loc de frunte. Ti
nerii artiști amatori de aici pe lingă 
formațiile de cor, dans și teatru și-au 
întemeiat și o brigadă artistică de agi
tație sub conducerea prof. Petre Stoies- 
cu. Brigada popularizează prin reper
toriul ei succesele colectiviștilor 
Gîrdani. Ea a făcut deplasări și 
satele Fărcașa, Sălsig și Rodina.

Printre artiștii amatori fruntași
loan Călăuz, Gh, Babaș, Vasile Babaș, 
Otilia Cirț și alții. Brigada își pregă
tește un nou program care va oglindi 
întărirea economico-organizatorică 
gospodăriei.
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ABEL DARABAN
corespondent

GH. TUȘA Șl COL.: „Cum 
putem spori producția 
agricolă in Dobrogea 

și Bărăgan"
Prin această lucrare se recoman

dă metodele necesare în vederea ob
ținerii unor recolte sporite în regiu
nile secetoase (arături adinei de vară, 
semănatul in momentul optim, con
diționarea semințelor, aplicarea în
grășămintelor. întreținerea culturi
lor, irigarea etc.) Lucrarea este im
portantă in special pentru cultiva
torii din Bărăgan și Dobrogea unde 
producțiile plantelor agricole sînt, în 
general, condiționate de factorul apă 
Se adresează maselor largi de cul
tivatori.

I. MAIER ȘI COL.: ..Cultura 
legumelor in sere 

și răsadnițe"
Lucrarea arată progresele realizate 

în ultima vreme in tehnica culturi
lor forțate- Se descriu serele și ră
sadnițele. precum și cele mai noi 
metode pr.n care se obțin legume 
trufandale ta cantități mai mari și 
la un preț de cost cît mai scăzut. 
Lucrarea se adresează cadrelor de 
ingineri și tehnicieni din producție.

Am rămas plăcut surprins po
posind de curind la S.M.T. Făurei, 
regiunea Galați. In locul schelării
lor și gropilor cu var ce se întin
deau în jurul noului atelier meca
nic, cu un an și ceva în. urmă, am 
văzut un parc frumos amenajat, o 
clădite nouă pentru birouri, o serie 
de remize. Cînd aleile cu tranda
firi și straturile cu legume bine în
grijite iau locul bălăriilor și gro
pilor e semn că există preocuparea 
ca oamenilor să le fie create con
diții din cele mai bune de muncă 
și de trai.

Stau de vorbă despre această 
problemă cu tov. Luca Ștefan, di
rectorul stațiunii și cu tos*. Plăpană 
Ion, mecanic de atelier și președin
tele comitetului sindicatului. Aflu 
că în ultimii ani, în contractul co
lectiv au fost incluse cu regulari
tate angajamente importante în ve
derea îmbunătățirii condițiilor de 
muncă la ateliere și în cîmp, acor- 
dîndu-se totodată atenția cuvenită 
ridicării nivelului de trai al oame
nilor.

— Iată, îmi arată președintele 
sindicatului vizitînd atelierul me
canic, noul sistem de încălzire cen
trală executat în 1960; iată și cele 
2 bancuri noi de rodaj și cel pen
tru centricubat pompe de injecție. 
Iată și ciocanul pneumatic...

In fierărie dau peste un mic șan
tier: se reconstruiește forja, astfel 
incit fumul să fie complet înlă
turat, și un cuptor cu combustibil 
lichid pentru încălzitul fierului, — 
instalația urmînd a fi gata la sfîr- 
șitul lunii iunie.

In primăvara acestui an, înaintea 
începerii reparării utilajului nece
sar in muncile de vară, a avut 
o adunare generală convocată 
comitetul sindicatului în cadrul 
reia s-a luat în discuție, între 
tele, modul cum sînt îndeplinite 
unele angajamente cu privire la îm
bunătățirea condițiilor de muncă. 
S-a hotărît să fie grăbită executarea 
dispozitivelor prevăzute pentru ro
dajul combinelor tractate și pentru 
secerători-legători — rodaj care
înainte se făcea cu ajutorul trac
toarelor. în scurtă vreme, dispoziti
vele au fost realizate și apoi folo
site la pregătirea utilajului necesar 
campaniei agricole ce va începe în 
curind.

loc 
de 

că- 
al-

— Dar dormitoarele și lenjeria de 
paturi? îl întreb pe președintele 
comitetului sindicatului.

— Să mergem să le vedeți.
Acum, tractoriștii sînt în cea mai 

mare parte plecați pe teren, la bri
găzi. Aci, la centru, în dormitoare 
paturile erau frumos aliniate, cu 
cearșafuri curate și pături galbene 
pe ele. în schimb în vagoanele de 
cîmp ale brigăzilor a 5-a (condusă 
de Stroe Vasile) care lucra la pră- 
șitul porumbului la G.A.C. Făurei- 
Sat, a 2-a, care lucra la G.A.C. 
„Tudor Vladimirescu" din comuna 
C. A. Rosetti, și la altele pe care 
le-am vizitat, pernele și cearșafu
rile nu erau tocmai curate.

Pentru a folosi o parte din vechi
le clădiri ale stațiunii și a se orga
niza o cantină modernă, două săli 
au fost de curind unificate, creîti- 
du-se un spațiu corespunzător sălii 
de mese. în prezent, lucrările r- 
atît la sala de mese cît și la noua 
bucătărie, sînt pe terminate. Demn 
de subliniat e faptul că aproape zil
nic cîte un membru din comitetul 
sindicatului supraveghează cum se 
desfășoară activitatea pe acest șan
tier, sprijinind conducerea stațiunii 
în această problemă. Zilele acestea 
va fi adus și mobilierul cel nou 
pentru cantină.

Un bun exemplu dau conducerea 
și comitetul sindicatului din aceas
tă stațiune preocupîndu-se de iefti
nirea prețului de cost al mesei. 
Prin muncă voluntară, în orele li
bere, mecanicii șl mecanizatorii care 
se află uneori la atelierul mecanic 
pentru reparații planificate lucrea
ză la întreținerea unei grădini de 
legume care ocupă 2 ha. și o livadă 
de 4 ha. (în care se cultivă și fasole 
și cartofi printre pomi). De aseme
nea, pe lingă cantină se cresc 5—6 
porct

Însfîrșit mai trebuie adăugat c? 
n-au fost neglijate nici problemei^ 
muncii culturale de masă: prin 
grija comitetului sindicatului, la 
clubul stațiunii s-au cumpărat anul 
acesta un magnetofon, un pikup cil 
plăci, un aparat de radio și un tele
vizor. S-a cumpărat și echipament 
complet pentru echipa de fotbal a 
stațiunii.

Studiind prevederile contractului 
colectiv cu privire la îmbunătățirea 
condițiilor de muncă și de trai am 
văzut că sînt totuși și unele cărora 
conducerea și comitetul sindicatului 
din stațiune trebuie să le acorde 
mai multă atenție. în primul rînd, 
e vorba de construcția noii băi (cea 
veche cu 2 dușuri a devenit neco
respunzătoare) de rampa de spălare 
a tractoarelor cu jeturi de apă și 
abur, și de instalația de spălare a 
pieselor de schimb și a principale
lor ansamble și subansamble de la 
motoare.

Socotim, de asemenea, că este ne
cesar ca comitetul sindicatului să 
acorde o mai mare atenție schim
bării cu regularitate a lenjeriei de 
pat la vagoanele de cîmp de la bri
găzi și asigurării hranei calde pen
tru unii mecanizatori.

Totodată, credem că se impune o 
verificare a stocului cărților exis
tente în bibliotecile volante de la 
brigăzi (unele volume fiind foarte 
uzate) și cumpărării de noi volume 
beletristice și de specialitate (întru- 
cît fonduri există). In această pri
vință, un sprijin mai substanțial 
trebuie să-l dea tov. Istrati Anton, 
responsabilul cu munca culturală 
de masă în comitetul sindicatului, 
a cărui activitate n-a strălucit de loc 
în primul semestru al acestui an.

ION DRINCU

Prevederile contractului colectiv
sînt îndeplinite și depășite

A trecut o lună de zile de cînd 
în cadrul unei ședințe s-a analizat 
felul cum se îndeplinesc 
mentele din contractul

AUREL ȘEULEAN 
dent.

Iată 
parea 
și de 
fiindcă ne-ați cerut părerea, vă 
putem spune că poezia „Printre co
lectiviști" denotă sensibilitate și un 
anume discernămînt artistic. Ideea 
de la care ați pornit este valoroa
să, căci vreți doar să cintați bel
șugul colectiviștilor. frumusețea 
momentului în care aceștia văd ro
dul bogat înfrumusețînd pămintu- 
rile lor.

Este totuși, în felul cum dezvol
tați ideea, un ton afectat care 
bruschează emoția momentului. De 
ce era nevoie să renunțați la pre
zentarea directă a faptului pentru 
a face unele considerații reci, sche
matice ? După părerea noastră, a- 
ceasta a dăunat serios accesibili
tății mesajului poeziei.

Pe scurt, cam atît. Desigur că 
am extras doar obiecțiile princi
pale.

lingă preocu- 
simțiți atras

deci, că pe 
cunoscută vă 

poezie. Ne bucură. Și acum, 
părerea,

★
I. SMEU — Brăila.
încercarea dumneavoastră intitu

lată „Aducere aminte”, nu am pu
tut-o publica. Fiindcă avem acum 
prilejul, e drept cam tardiv, să vă 
spunem totuși obiecțiile. Cu excep
ția ultimei strofe, care fixează cu 
adevărat o imagine despre viață și
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SFATUL BURUIENILOR

(E vorba de Elena Du- 
mitrache, tehnician agro
nom al comunei Brătă- 
șanca, raionul Ploiești).

Rid ogoarela-nfrățite 
Și zic vrednicii săteni :
— Plin e cimpul de verdeață, 
Da-i plin și de... buruieni I 
Auzind aceste vorbe.
Tare mult s-au speriat 
Buruienile din lanuri 
Și pe loc ținut-au sfat :
— Fraților, incepe pirul. 
Dacă ne gindim puțin 
Am avut în anul ăsta 
Ploi bogate și din plin — 
Și de n-ar fi clevetirea 
Anumitor cetățeni.
Cred că am avea cu toții... 
An bogat in buruieni 1 
Dar mă tem că agronomul 
De-i îndrumă pe săteni. 
Or ieși ca să prășească 
Și... adio buruieni l
— Mușcă-ți limba 1 glăsuiește 
Fălămida optimistă — 
Agronomul din comună
E... dar parcă nu există 1 
Nu se-omoară el cu tirea 
Ca să zici că dă pe brînci — 
Pină prinde el mișcarea... 
Prindem rădăcini adinei 1
— Bine spui, cumătră dragă. 
Zice pirul cu alt glas — 
îmi pierdusem tot curajul
Și de-al ști ce iricâ-am tras 1 
Deci: trăiască agronomul 
Că se mișcă-așa greoi 
Și trăind in delăsare... 
Iată... răsuflăm și noi 1...

Sou

cu mijloace oarecum acceptable, 
în rest sînt însușite naiv elemen
tele specifice 
rominești. Ori, 
noașteți alături 
nacronic și, în 
de reușită, să-i
se emoționeze in fața unor „mioare 
care doinesc- sau fiindcă poetul ne 
mărturisește că „îmbrățișează artis
tul cu fluier și mioare”.

Este adevărat că dvs. ați vrut să 
ne redați imaginea transformărilor 
petrecute in viața unui om. slugă 
în trecut stăpin pe munca lui azi. 
Dar aceasta nu se poate realiza 
mijloacele unei poezii pastorale, 
scene idilice, dulcege. ca apoi 
lipiți un vers despre „colectiva 
creste an de an”.

Există și oarecare îndemînare 
a versifica, dar numai cu atît-

funcționară, G.A-S. 
Oltenia.
fragmentele tradu- 
ajuns la redacția 

putea ca nuvela 
pe care ați prezentat-o

N. NEDEV — 
FălcoL regiunea

Pină la urmă 
se de dvs. au 
noastră. S-ar 
^vetlina”, 
în traducere, să fie mult mai in
teresantă, dar fragmentată, ea se 
dovedește o povestioară cam nai
vă, simplist concepută. în orice 
raz, ceea ce vă putem reproșa este 
că traducerea nu contribuie la îm
bunătățirea calității lucrării. Să vă 
dăm cîteva exemple care dovedesc 
impuritatea textului prezentat spre 
publicare. „Lucrau munca volun
tară la stadionul raional”. Lucrul 
sporea. Ferestraele cîntau tenor, 
securile acompaniau basul. Murmu
rul ploii egala < 
și parcă făcea 
unison”.

„Svetiina era 
basma frumoasă

Un traducător
vedească un 
limbii literare. Dumneavoastră sin- 
teți un slab cunoscător al limbii 
romîne literare. De aici provine și 
insuccesul traducerii de față.

diferitele glasuri 
totul să cinte

îmbrobodită cu 
cu șorț închis...1 
trebuie să se < 

bun cunoscător

O NOUĂ CASĂ DE CULTURĂ

In apropierea centrului comunei Harghita, reședință de raion, a fost 
construită în anul trecut o frumoasă casă de cultură

angaja- 
colectiv. 

Punct cu punct analiza a arătat că 
în cele trei luni care trecuseră de 
la încheierea contractului colectiv 
majoritatea angajamentelor erau 
depășite, iar restul, cu mici excepții, 
îndeplinite.

Bunăoară, una 
ce revin conducerii administrative a 
S.M.T. - ului prin
lectiv, în cadrul protecției muncii, 
era legarea la priza de pămînt a 
tuturor mașinilor electrice pentru 
prevenirea eventualelor accidente 
ce s-ar fi putut intîmpla prin elec
trocutare. Această obligație a fost 
indepl nită și orice pericol înlătu
rat. De asemenea, la toate mașinile 
care aveau nevoie, s-au pus ecrane 
și apărători de protecție, iar pentru 
polizoare s-au procurat ochelari. 
Una dintre sarcinile prevăzute pen
tru conducerea administrativă în 
contractul colectiv, este și aceea ca 
pînă la 30 octombrie să se instaleze 
ventilatoare Ia atelierele de sudură 
și de rodaj. Lucrarea este în curs 
de executare. O problemă impor
tantă care a preocupat permanent 
conducerea S.M.T.-ului era și exe
cutarea unei băi pentru degresarea 
pieselor. Acum baia este în studiu

din obligațiile

contractul co-

Pășunea model de la Coteana-Argeș
In

O

do- 
al
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De cind se știau țăranii muncitori 
din comuna Coteana, regiunea Ar
geș, iși pășteau vitele pe izlazul co
munal. Neîngrijită, necurățată de 
scaieți și arborete, pășunea dădea o 
producție mică.

în ultimii ani insă sectorul agri
col socialist s-a dezvoltat mult, in 
comună inființindu-se trei gospodă
rii colective. Pe măsură ce a sporit 
numărul animalelor proprietate ob
ștească a colectiviștilor s-a pus 
cu tărie și problema întăririi bazei 
furajere. Astfel stind lucrurile, la 
îndemnul organelor de partid, sfă
tui popular comunal de comun a- 
cord eu gospodăriile colective, a ho- 
tărit să organizeze aici o pășune mo
del.

ale membrilor colectiviști. în total, 
in acest an sînt „învoite1* pe pă
șune 284 vaci de lapte, 643 tineret 
bovin între 6 luni și un an, 147 boi 
de muncă, 4.584 oi, 298 porci, pre
cum și un numeros tineret 
prins între 0—6 luni.

PAȘUNAT rațional și 
DE VARĂ

bovin cu-

TABERE

GHICITORI

Cam acestea lost-au spuse 
In „slatul" de mai sus — d 
Să vedem ce-o să se spună 
Și la— statul popular — 
Că, deși o ii problema 
Pentru unii cam cu spini, 
E bine ca buruiana 

nu prindă rădăcini I

Răsucindu-și o mustață. 
S-a sculat de dimineață, 
C-are cincizeci de nepoate, 
Să le crească mari pe toate.

(țnaidS)

A sosit din fabrică, 
O fetică harnică 
Care-noată pin la brîu 
Treierînd lanul de grîu.

(euțqtnoQ)

2

hirtie de ambalaj >o
Io

La secfia agricolă a raionului Timișoara, planșele de 
propagandă agricolă sînt folosite ca...

VALERIU FILIMON

planșa

poți Împacheta— De ce n-or fi făcind planșele astea mai mari să 
cum trebuie ?

Desen : C. CRĂCIUN
■umwifinnnni oimwi) u <Hnn>"b'bTf'ii « oTo o 10 ‘ovb-înnnnrinrwrmnrm

MASA VERDE ÎN TOT TIMPUL
ANULUI

Înființată in anal 1959, pășunea 
model din comuna Coteana cuprin
de în prezent o suprafață de 420 
de ha pajiște naturală și 259 ha in 
conveier. La acestea se adaugă 62 
ha reținute ca lot semincer unde se 
produc semințele necesare de plante 
furajere. Conveierul asigură anima
lelor masa verde în tot cursul anu
lui, pină toamna tirziu, in care scop 
au fost însămînțate 15 culturi. Prin
tre acestea amintim 69 ha cu secară 
masă verde, 35 de ha borceag masă 
verde, 62 ha orz și ovăz masă verde 
etc. La acestea se mai adaugă și 43 
de ha cu lucerna și trifoi vechi, de 
pe care s-a și recoltat prima coasă.

— Secara masă verde am și foio- 
sit-o în hrana animalelor, ne spune 
tehnicianul Roșu Ion, responsabilul 
pășunii model. Am obținut o produc
ție bună — peste 23.000 kg masă-ver- 
de la ha, adică cu peste 3.000 kg. 
peste plan. Îndată după folosirea se
carei, am arat din nou terenul și 
l-am însămînțat cu porumb pentru 
masă verde în cultură dublă. În to
tal vom cultiva porumb pentru masă- 
verde în cultură dublă pe 116 ha.

Pe terenurile rezervate conveie- 
rului verde toate lucrările agricole 
au fost făcute la timp și de bună 
calitate. Ca și în anii trecuți meca
nizatorii de la S.M.T. Recea, au e- 
xecutat în mod corespunzător atît 
în toamnă cît și în primăvară ara
tul, semănatul și întreținerea cultu
rilor. Tot mecanizat s-a făcut și boro- 
nitul pășunii naturale.

Pe pășunea model au fost aduse 
primăvara de timpuriu animalele 
proprietate obștească a celor 3 gos
podării colective din comună, pre
cum și cele proprietate personală

Pe pajiștea naturală de 
teana a fost organizat încă 
mul an pășunatul rațional, 
naturală a fost împărțită 
cele unde pasc animalele împărțite 
pe specii. Pășunea cea mai bogată 
este, bineînțeles, repartizată vacilor 
de lapte și tineretului, 
zuri, după ce vacile au 
parcelă, tot acolo se 
oile.

Tineretul bovin este 
loturi. Pășunatul acestuia se face cu 
ajutorul „păstorului electric", pășu
nea model avînd 3 asemenea insta
lații moderne.

în cadrul pășunii model gospodă
riile agricole colective au organizat 
și tabere de vară. Chiar la margi
nea comunei, fiecare din cele 3 gos
podării colective și-a amenajat cite 
o astfel de tabără, unde vitele sînt 
furajate la iesle. Pentru tineretul 
bovin s-au construit un adăpost și 
iesle portabile. Fiecare gospodărie 
colectivă a organizat echipe de de
servire a animalelor care recoltează 
furajele și le administrează după 
normele și indicațiile tehnicianului 
de pășune, tov. Roșu Ion. Aceleași 
echipe asigură și curățenia la ta
bără. Mulsul vacilor se face tot aici, 
iar laptele este expediat în bidoane 
ermetic închise.

PRODUCȚII

la Co- 
din pri- 
Pășunea 
în par-

în unele ca- 
păscut într-o 
aduc apoi și

împărțit în 3

BUNE — ECONOMII 
MARI

animalelor pe pășunea 
Coteana are o influen-

Furajarea 
model de la ---------- . .
ță hotărîtoare în mărirea și ieftini
rea producției animale. în 1959, de 
pildă, prețul de cost al unui kg. de 
masă verde s-a ridicat doar la 0,018 
lei, iar al unei U.N. la 0,11 lei. Prin 
executarea tuturor lucrărilor agri
cole la timp și de bună calitate s-au 
putut obține an de an producții spo
rite de masă verde la ha. în anul 
trecut, bunăoară, producția de se
cară furajeră și borceag a fost de 
20.000 kg/ha, cea de iarbă de Sudan 
de 10.000 kg'ha: porumbul pentru si
loz a dat 45.000 kg ha. iar dovlecîi 
cit© 75.000 kg/ha. Totodată prețul de

cost al unui kg de masă verde, a fost 
realizat Ia toate culturile cu numai 
0,01-0,03 lei. în anul trecut cheltuie
lile totale pentru pășunea model de 
la Coteana s-au ridicat la suma de 
147.000 lei. în același timp s-au ob
ținut venituri in sumă de 360.000 
lei, rezultînd un beneficiu de 213.000 
lei.

Demn de subliniat este faptul 
că animalele gospodăriilor colective 
aduse pe pășunea model au înre
gistrat însemnate sporuri in greuta
te dînd totodată o producție mărită 
de lapte. în medie, anul trecut s-a 
obținut timp de 5 luni la vacile de 
lapte un spor în greutate de 61— 
67,5 kg pe cap de vită mare și de 
90—106 kg creștere în greutate la 
tineretul taurin de la 6 luni — 1
an. Furajarea animalelor pe pășu
nea model cu nutrețuri de calitate 
și în cantități suficiente a făcut ca 
în perioada de vară să se obțină o 
producție ridicată de lapte de circa 
14-15 kg zilnic pe cap de vacă.

în acest an se prevede, pe baza mă
surilor luate, să se obțină rezultate și 
mai bune atît în ceea ce privește 
sporirea 
lapte cît

de probă sub îndrumarea și supra
vegherea inginerului Cuciureanu și 
urmează să fie în curind instalată, 
în contractul nostru colectiv sînt 
trasate sarcini privind și alte do
menii, sarcini pe care noi le-am în
deplinit. De îndată ce a început lu
crul în cîmip, iar oamenii s-au răs- 
pindit pe mari distanțe, asigurarea 
unor condiții bune de muncă și de 
trai la locul de muncă, ne-au cerut 
eforturi deosebite. Prin buna orga
nizare a aprovizionării, mecanizato
rii au avut asigurată hrana la timp, 
precum și adăpostul și ajutorul teh
nic. Mecanizatorilor li se dă săpun 
pentru igiena corporală, iar dușu
rile și băile din stațiune funcționea
ză bine, in timp ee in dormitoare 
domnește o euritenie perfectă Nici 
cantina nu iasă nimic de dorit, ea fi. 
ind înzestrată eu veselă foarte bună, 
asigurindu-!i-se muncitorilor și hra
nă bine preparată și gustoasă. Con
trolul sănătății se face periodic, 
dindu-se mare atenție curățeniei și 
igienei. Se respectă justa aplicare 
a sistemului de salarizare șl pre
miere și se dă o mare atenție popu
larizării fruntașilor prin gazeta de 
perete, panoul de onoare și stația de 
amplificare.

Contractul colectiv prevede ca în 
timpul liber, muncitorilor să li se 
asigure posibilități de culturalizare 
și distracție. Și în acest domeniu 
comitetul sindicatului * activat cu 
bune rezultate. Echipa Teatrului de 
Estradă din București, a dat în clu
bul nostru un spectacol care s-a 
bucurat de mare succes în rindurile 
salariaților. în club funcționează un 
televizor, sînt mese de șah și o bi
bliotecă bine înzestrată cu cărți. A- 
bonamente la ziare s-au făcut pen
tru toți salariații, luîndu-se tot
odată măsuri ca presa să ajungă în 
mina abonaților Ia brigăzi chiar în 
ziua sosirii ei. Pentru ca și activi
tatea sportivă să se desfășoare in 
condții bune, s-a pregătit un teren 
de volei, iar acum se 
pistă de popice și un 
bal.

Toate aceste măsuri
ducerea S.M.T.-ului Călugăreni, ra
ionul Vidra, regiunea București, 
pentru a crea muncitorilor, 
c enilor și funcționarilor, 
cît mai bune de muncă și 
s-au soldat cu angajamente 
nite la termen și cu 
ducție îndeplinit în 
la sută.

în munca noastră
sigur și
pe lingă 
duim să 
tîrziat.

amenajează o 
teren de fot-

luate de con-

producțiilor de carne și 
și ieftinirea acestora.

de

tehni- 
condiții 
de trai, 
îndepli-

planul de pro ț 
procent de 103

mai avem de- 
lipsuri, dar ele sînt 
realizări, iar noi ne 
le înlăturăm cît mai

mici 
stră- 
neîn-

PETRE OPREA 
președintele comitetului sindi
catului din S.M.T, Călugăreni, 

regiunea București

Ing. D. MARINICĂ 
la secția agricolă regională 

Argeș
si ION LEȘEANU

La gospodăria agricolă colectivă din Periam, regiunea Banat, se practică 
pășunatul rațional folosindu-se gardul (păstorul) electric



Buna furajare și îngrijire a animalelor — 
factori hotărîtori în sporirea producției de lapte 
— Din cuvintul participanților Ia consfătuirea organizată Ia G. A. S. Andrășești, regiunea București —

Așa după cum am arătat în numărul trecut al ziarului nostru, din inițiativa ziarului „Steagul Roșu"-Bucu- l 
rești, și a Comitetului raional de partid Slobozia, a fost adusă de la G.A.S. Slobozia la G.A.S. Andrășești, j 
vaca „Porumbița" care dăduse pînă atunci în unita tea respectivă o producție de numai 2.267 de litri de ț 
lapte anual. Transterarea acestei vaci de la o gospc dărie codașă la una fruntașă avea ca scop să demon- î 
streze lucrătorilor din unitățile agricole că, în condi țiile unei îngrijiri și furajări corespunzătoare, vacile pol j 
să dea producții sporite de lapte. După cum era de așteptat „Porumbița", fiind bine îngrijită și hrănită, j 
a dat intr-un singur an 4.520 de litri de lapte. Pentru generalizarea acestei experiențe, comitetul regional f 
P.M.R. București a organizat recent la G.A.S. Andrășești o consfătuire la care au participat numeroși lucrători din j 
unitățile agricole socialiste, activiști de partid și de stat din regiunea București. Participanții la această con- ț 
stătuire au dezbătut pe larg măsurile și metodele ce trebuie luate, pentru a face ca toate vacile de lapte so i 
dea producții mari în vederea indeplinirii Înainte de termen a sarcinilor puse de Congresul al 111-lea al pa- j 
tidului in legătură cu creșterea animalelor și produc tivitatea acestora. i

Redăm în pagina de față el leva din aspectele desprinse de la această consfătuire. 4

Să îndeplinim inainte de termen
sarcinile puse de Congresul partidului

'PARTICIPANT! LA CONSFĂTUIRE

Ce a demonstrat experiența
făcută cu „Porumbița"

A trecut un an și mai bine de 
cind „Porumbița" se găsește in 
rîndul vacilor de la G.A.S. Andrâ- 
șești. Ea a fost adusă in unitatea 
noastră Ia data de 15 aprilie 1960. 
Cum arăta „Porumbița" ? O vacă 
mediocră, în privința producției de 
lapte, cu 15—20 cm. mai mică decît 
suratele ei din rasa roșie, in virstă 
de aproape 7 ani ; ea dădea la 
G.A.S. Slobozia o producție de 2.267 
litri lapte pe an.

Adusă in gospodăria noastră, 
vaca „Porumbița" a fost încadrată 
In lotul de vaci aflate in grija mul
gătorului Vasile Cristea, unul dintre 
fruntașii gospodăriei. Din acea 
clipă, vaca adusă de la G.A.S. Slo
bozia a început să primească o în
grijire și furajare normală, la fel ca 
toate vacile gospodăriei, intrind 
insă treptat în noul regim. Ceea ce 
s-a obținut de la „Porumbița" in
tr-un singur an, adică o producție 
de 4.520 de litri de lapte și un vi
țel, nu este ceva neobișnuit la noi, 
deoarece media producției de lapte 
obținută de gospodăria noastră in 
anul 1960 a fost de 4.259 litri pe cap 
de vacă furajată. Această producție 
obținută la un efectiv de peste 100 
de vați din rasa roșie se datorește 
aplicării metodelor avansate de 
creștere, îngrijire și furajare a tau
rinelor.

Noi am acordat și acordăm o a- 
tenție deosebită asigurării furaje
lor necesare animalelor pe întreg 
ciclul de producție al unui an. Am 
reușit să asigurăm pe cap de vacă 
furajată cîte 13 tone porumb siloz, 
2 tone borceag pentru siloz, 15 tone 
masă verde și 800 kg de fînuri. 
Ne-am preocupat, bineînțeles, și de 
faptul că furajele să fie de cantate 
și administrate în cantități echili
brate, in funcție de producția fie
cărei animai, greutatea acestuia.

HIOTU GHEORGHE
directorul G.A.S. Andrășești

perioada de gestație etc. și la timp.
In componența furajelor, noi ți

nem seama de raportul dintre uni
tățile nutritive consumate și albu- 
mina dlgestibilă, atit de necesare 
întreținerii animalelor cit și produc-

masă

• Gospodăriile agricole colecti- 
0 ve din Zimnicea au însămînțat în 
Q acest an 1.825 ha porumb siloz, 
b 679 ha borceag, 639 ha iarbă de 
v Sudan, 650 de ha lucernă, 1.650 ha 
0 porumb, 300 ha sfeclă furajeră și 
0 1.470 ha cu plante pentru 
$ verde în cultură dublă.

Gospodăriile agricole 
din raionul Slobozia
în anul 1959, 825.000 litri lap- 
iar în 1960, 2.402.000 litri.

0 *Z) dve 
/) vrat 
n te,
J Pînă la 1 iunie a.c., gospodăriile >, 
u respective au livrat 1.752MX) li- J 
J tri. Pînă la siîrșitul anului ele vor 1 
. livra statului 3.500.000 litri lapte. 5

• Gospodăriile agricole colecti-b 
x ve din raionul Slobozia, și-au pro- n 
\ pus să realizeze în acest an veni- i 
p turi bănești din zootehnie <n va- x 
V loare de 20.000.000 lei, adică de 2 > 
\ ori mai mult decît în 1960. h

colec- 
au li-

.1

ției ce se obține ; se știe că dacă 
se depășește consumul necesar ca
pacității de producție, rația nu mai 
este economică.

Revenind Ia exemplul vacii aduse 
de la GAS. Slobozia, putem spune 
că după prima lună șl jumătate de

CREȘTERE A 
PRODUCTS Df UPff 
PE CAP OF VACĂ LA 
G A S. AMOKA'SECTI
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la sosire, ea a dat in loc de 10 li
tri pe zi, cite 17,5 litri lapte zilnic. 
Așadar îngrijirea și furajarea ra
țională și-au spus cuvintul.

La G.A.S. Andrășești se acordă o 
mare atenție creșterii tineretului 
taurin din care se Împrospătează 
turma de bază. Printr-o bună îngri
jire, noi reușim să înțărcăm vițeii 
cu peste 20—50 kg. față de indicii 
stabiliți la rasa respectivă. Urmă
rind animalele și după înțărcare, a- 
cordindu-le o hrănite și furajare 
bună, s-a reușit ca la intrarea in 
reproducție, junincile să fie bine 
dezvoltate, chiar după prima tătare, 
ele dau producții intre 14—20 litri 
de lapte zilnic.

Urmărirea tuturor fenomenelor zil
nice și periodice ca producția de 
iapte, procentul de grăsime a lapte
lui, sporul de creștere, consumul de 
furaje, monta și fătările se fac prin
tr-o riguroasă evidență, care dă po
sibilitatea cunoașterii animalului, a 
productivității lui, a descendenților, 
cit și a rentabilității iui. Pentru 
aplicarea acestor metode de muncă 
este necesar un personal calificat, 
conștiincios, cu dragoste de ani
male. Pornind de la acest lucru, noi 
acordăm multă atenție pregătirii 
crescătorilor de animale.i

Trebuie subliniat că succesele 
noastre nu ar fi fost posibile fără 
ajutorul prețios acordat de organi
zația de partid din gospodărie. 
Desiășurind o largă muncă politică 
de masă in rîndul muncitorilor din 
gospodărie, membrii și candldații 
de partid au fost întotdeauna e- 
xemplu pe locul de producție pen
tru toți salariații noștri. Organiza
ția sindicală și U.TJ4. au fost în
drumate de biroul organizației de 
partid să organizeze mai bine Între
cerea socialistă, fapt care a dus la 
ridicarea continuă a producției șl 
productivității muncii, la reducerea 
prețului de cost.

Muncind in acest fel, noi am rea
lizat in anul 1950, după cum am mai 
spus, cîte 4.239 litri lapte pe cap de 
vacă furajată și la un preț de cost 
de numai 95 de bani litrul. Cu suc
cese bune ne prezentăm și in acest 
an. In primele 5 luni ale anului a- 
cesta, noi am obținut 1.818 litri de 
lapte pe cap de vacă lurajată, re
venind zilnic în medie 12,1 litri, față 
de 9,5 litri cit avem planificat. Sin- 
tem hotărîți ca pînă la sfirșitul anu
lui 1961 să obținem 4.500 litri lapte 
pe cqp de vacă furajată, la un preț 
de cost de numai 80 de bani litrul. 
Pentru aceasta vom căuta să fo
losim din plin rezervele Interne care 
mai sint în gospodăria noastră în 
scopul sporirii producției șl al redu
cerii prețului de cost al produselor.

Nerâm propus să ne întrecem 
cu „profesorii noștri"

Ani de-a rîndul, G.A.S. Slobozia 
a fost socotită una din unitățile sla
be din cadrul Trustului regional 
Gostat București. în fiecare an, 
gospodăria nu realiza producțiile 
planificate, în schimb prețurile de 
cost erau depășite. Pentru toate a- 
ceste lipsuri, fosta conducere a 
G.A.S. Slobozia aducea fel de fe! 
de motivări: ba că n-a plouat, ba 
că vacile nu dau producții de lapte 
fiindcă sînt de rase proaste. Așa se

• Gospodăriile agricole colec- z
five din raionul Zimnicea au h 
cheltuit pînă acum pentru con-h 
strucții 1.177.000 Iei din cele/) 
3.100.000 lei acordate sub formă q 
de credit de către stat. Din fon- Z> 
durile proprii gospodăriile colec-h 
tive vor ridica construcții în va- h 
loare de 1.600.000 lei. j)

• Mulgătorul Roșu Alex. de îaj 
gospodăria colectivă „Scînteia" b 
din comuna Borănești, raionul Ur- o 
ziceni obține zilnic de la vaca () 
Micșunica cîte 21 litri lapte. (,

explică de ce unitatea noastră a 
realizat în anul 1959 doar 2.261 li
tri de lapte pe cap de vacă furaja
tă, adică cu 133 de litri mai puțin 
decît producția planificată și cu 24 
de bani per litru mai scump decît 
prețul de cost planificat.

Experiența „Porumbiței" a fost 
pentru G.A.S. Slobozia un semnal

CONSTANTIN PETCU 
ing. șef la G.A.S. Slobozia

;■> iț f,tt£P »b 1L.11',. rilOQc 
j.ibl«sriș js*rtinuh»i r» iii

de alarmă care a atras atenția asu
pra lipsurilor grave existente. Care 
au fost cauzele care au determinat 
producții mici de lapte ?

în primul rînd lipsa de preocu
pare a fostei conduceri a gospodă
riei de a asigura furajele necesare 
celor 325 capete taurine, 925 capete 
porcine și 2.763 ovine. Deși în anul 
1959 au fost cultivate 185 de hectare 
cu porumb pentru siloz, gospodăria 
a realizat de pe acea suprafață o 
producție foarte mică. Așadar pen
tru perioada de stabulație și mai 
ales pentru primele 4 luni ale anu
lui 1960, efectivul de animale n-a 
avut Ia dispoziție decît cantități 
foarte mici de furaje.

In aceste condiții a fost luată 
vaca „Porumbița" la G.A.S. An
drășești. Desigur că și în gospodă
ria noastră se puteau obține pro
ducții bune dacă ar fi existat fura
je suficiente și o bună hrănire și 
îngrijire. Acest lucru îl putem ilus
tra prin numeroase exemple. Dacă 
analizăm producția de lapte a vacii 
„Garoafa", de pildă, care este din 
aceeași rasă cu „Porumbița", putem 
trage, așa cum rezultă din graficul 
alăturat, învățăminte prețioase.

Așadar, după cum se vede din

grafic, in 1960, datorită proastei fu
rajări și îngrijiri, „Garoafa" n-a 
putut da decît 1.578 de litri lapte, 
în cele 5 luni ale anului 1961, a- 
ceeași vacă, îngrijită și furajată ra
țional, a dat 2.441 de litri de lapte, 
adică cu 863 de litri maț mult decît 
in aceeași perioadă a anului 1960. 
Această vacă și multe altele din 
unitatea noastră vor da în acest an 
producții de peste 4.000 litri lapte. 
Gospodăria s-a angajat să obțină de 
la cele 117 vaci cu lapte o producție 
medie de 3.500 litri de lapte pe cap 
de vacă furajată, la prețul de 1,05 
iei litrul.

Pentru îmbunătățirea activității 
sectorului zootehnic, încă din anul
1960 noi am pus accentul pe dez
voltarea bazei furajere. Am cultivat 
lucernă, borceaguri, porumb pentru 
siloz, sfeclă furajeră. Am asigurat 
pentru hrana animalelor 500 tone 
lucernă dintre care 220 tone însi- 
lozate, 3.405 tone porumb siloz, am 
procurat șroturi, tăieței de sfeclă și 
tărițe. Așa se face că la 1 aprilie
1961 aveam in stoc încă 800 tone si
loz, deci mai mult decît însilozase 
gospodăria in tot anul 1959.

Alimentarea cu apă a animalelor 
a fost cel de-al doilea obiectiv al 
nostru, reușind ca astăzi toate ani
malele să aibă apă la discreție. 
Consiliul gospodăriei îndrumat de 
organizația de bază P.M.R., s-a 
preocupat îndeaproape de perma
nentizarea mulgătorilor. Cei mai 
mulți mulgători au primit locuințe 
In cadrul gospodăriei și li s-a asi-

In cuvintul său 
tov. Trițâ Făniță a 
arătat. între altele, 
că rezultatele obți
nute de „Porumbi
ța" ou demonstrat 
că elementul hotă- 
ritor in creșterea 
producției de laptie H constituie fura

jarea Și îngrijirea vecilor în condiții cit 
mai bune. Deși cceastă vacă - a spus 
vorbitorul - provine dintr-un 
coli tot iv inferior 
sești, care este

TRIȚĂ FĂNIȚA 
directorul Trustului regional 

Gostat-București.

nudeu 
celui de la Andro- 

. . centru de selecție
pentru taurine, odată pusă in condi 
ții egale de îngrijire și furajare cv 
celelalte exemplare a dat o produc 
ție medie egală cu aceea a vocilo
de la Andrășești, adică peste 4.50. 
de litri de lapte. Nici nu poate fi c 
dovadă mai bună că elementul hotă 
ritor in obținerea unei producții mar 
de lapte nu-l constituie în primul rind 
rasa, ci hrana Și felul în care este în
grijit animalul.

Este demn de remarcat că un nu 
mâr tot mai mare de gospodării din 
Trustul nostru și-au însușit și aplică in 
prezent aceleași metode bune de în
grijire și hrănire a animalelor ca și 
G.A.S. Andrășești și obțin rezultate

Vasile Cristea nu este 
singurul fruntaș

f In ușa unui grajd, de vaci de la 1 
( G.A.S. Andrășești, m-a intimpinat j 
I tov. Leonida, brigadierul zooteh- J 
f nist.
i — Căutați pe mulgătorul „Po- i 
> rumbiței" ?
f - Da. Pe tov. Cristea Vasile. 1 
f - Dacă mai zăboviți prin gos- ! 
J podărie o să-l intilniți astăzi, j 
ț Acum îi dus la o consfătuire cu j 
l mulgătorii la o colectivă din ra- j 
l ion. De altfel, de cînd a devenit) 
ț cunoscut cu „Porumbița" lui, nu J 
1 prea mai are timp.
f — Poate că s-a înfumurat ? îl j 
f sicii eu pe brigadier.
( - De îngîmfare nici vorbă, dar j
I de cind cu producția asta mare j 
(pe care a dobindît-o toți vor J 
f să-l cunoască și să afle cit mai j 
* mult din experiența lui. Ce par- j 

‘f că e de colea 4.520 litri lapte pe ) 
Îan de la o vacă de felul „Po- j 
rumbiței". Mereu ne sosesc laț 

ț vizitatori care vor să afle secre. J
I f tul creșterii producției, he spu- I 

(nem că e vorba de hrană bună) 
[ și de calitate, de îngrijirea la J 
f timp a animalelor, zise briga- ■! 
7 dierul. j
[• Anul trecut Vasile Cristea a) 
( fost al doilea mulgător fruntaș ] 
l pe gospodărie. Primul a ieșit) 
[ Popa care a dobîndit 4.461 litri 1 
f pe cap de vaca furajată ; tov. j 
f Cristea a realizat cu 54 litri mai j 
(puțin. Anul acesta s-a ridicat un j 
f alt fruntaș. 11 cheamă Mirceoiu J 
f Constantin. j
ț - îmi pare rău că nu este Cris- j 
[ tea pe primul loc, il încerc eu J 
( pe brigadier.
( — Nouă ne pare bine că avem j
[ mereu mat mulți fruntași de talia I 
f lui Cristea. La noi crește mereu j 
f numărul fruntașilor.
| Brigadierul Leonida are drep-) 
ț tate. La G.A.S. Andrășești crește j 
f mereu numărul mulgătorilor | 
j fruntași. Și acest lucru este po- l 
l sibil pentru că experiența celor j 
} buni e popularizată și răsptndită j 
j. eu multă stăruință.

j

gurat echipamentul de protecție. Ca 
urmare a creșterii producției de 
lapte pe cap de vacă furajată, mul
gătorii cîștigă în acest an cu 200— 
300 de lei mai mult pe lună decît 
în aceeași perioadă a anului 1960,

PRODUCȚIILE 
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fapt care a dus la legarea lor de 
sectorul ’zootehnic.

Pentru calificarea muncitorilor 
noștri, conducerea gospodăriei Slo
bozia a cerut sprijin G.A.S.-ului 
Andrășești. Mulgătorii și directorul 
gospodăriei noastre au venit la

din ce în ce moi 
bune. Printre aces- 
iea &e numără $i 
GA3. Slobozia.

O altă unitate 
vecină cu GAS. 
Andrășești oare a 
obținut în acest an 

rezultate bune pe Trustul Gostat Bucu
rești este GAS. Căzonești. Ea a rea
lizat pină la 1 iunie o producție de 
2.167 de litri lapte in medie pe cop 
de vacă furajată, ceea ce înseamnă o 
□reducție zilnică de 14,5 litri, redudnd 
crețul de cost sub un leu. Rezultate 
□une ou obținut și gospodăriile de 
stat Ca!â.-ași, Jegâlia, Dilga, Olteni, 
a, Peretu, Petroșani, Morcuiești, Buc- 
sani. Bocănești, Perișoru și altele, in 
□ceste condiții, Trustul Gostat Bucu- 
-ești și^3 realizot pionul de lapte- 
noriă in proporție de 107 la tută, K- 
zrind peste pton 750 hi.

Dar in codrul trustului nostru moi 
sint gospodării oare obțin producții de 
opta sub posibilități, chiar daco rea- 
izează planul, printre core GAS. Do- 
□rotești, Rătecscc, Mirșc, Piatra, Du- 
dești, Țindărei și oițele. Spre aceste 
unități ne vom ind'epta in mod deo
sebit atenția. Trebuie să muncim in 
așa fel incit in acest an să putem 
realiza peste 3.000 Htri de lapte in me. 
die pe Trust pe cap de vacă furajată, 
contribuind Io mărirea continuă a fon
dului central ol statului, îndeplinind 
sarcinile trasate de Congresul al 
lll-lea ol P.MA

Programul de grajd 
trebuie respectat

Am observat In activitatea mea, 
spunea tu cuvintul său mulgătorul 
fruntaș Mirceoiu Constantin, de la 
G.A.S. Andrășești, că respectarea 
programului de grajd are o mare 
influență asupra creșterii produc
ției de lapte. De aceea, eu respect 
întocmai programul de grajd stabi
lit, făcind în așa fel ca furajarea, 
pășunatul, adăparea, mulsul, cură
țenia și odihna să se iacă întotdea
una ia ore lixe. Vacile pe care le 
îngrijesc provin din rasa „roșie" și 
sînt foarte tinere, capabile să dea 
producții mari. In perioada 1 ianua
rie - 1 iunie eu am dat in total peste 
plan o cantitate de 2.809 litri de 
lapte.

In continuare, mulgătorul Mirceoiu 
Constantin a vorbit despre urmări
rea planului de montă, despre creș
terea vițeilor pină la 10 zile și des
pre preocuparea mulgătorilor de 
a-și ridica necontenit calificarea 
profesională.

LILICA STELIAN 
brigadier zootehnist 

la G.AJ5. Sighireanu, 
raionul Lehliu

CONSTANTIN 
GHEȚU 

președintele G.A.C. 
„11 Iunie", 

raionul Oltenița"

CONSTANTIN 
MIRCEOIU 

mulgător fruntaș 
la G.A.S. Andrășești, 

raionul Slobozia

Avem și noi porumbițele noastre
Tov. Mânu Costică, 

otehnic la gospodăria 
..Brazdă Nouă" din satul Cegani — 
Fetești, a arătat că experiența 
cută cu vaca „Porumbița" 
că nu animalul este de 
cînd dă producții mici, 
W are In grijă.

Cum poate o vacă să 
ducție mare de lapte, chiar dacă e 
de rasă, cînd nu primește hrană 
ststentă și de calitate, cînd nu 
țesălată și adăpată la timp ? a 
brigadierul. Noi, colectiviștii 
Cegani, a continuat el, urmînd exem
plul mulgătorilor de la G.A.S. An
drășești, aplictnd metodele lor de 
muncă, cu toate că nu avem aceleași 
condiții, am obținut rezultate bune.

Aceasta Înseamnă, după cum spu
nea tov. Mânu că în acest an colec
tiviștii din Cegani vor obține ccl

brigadier zo- 
colectivă

îă- 
" a dovedit 
vină atunci 
ci cel care

dea o pro-

con- 
este 
spus 

din

puțin 2.300—2.500 de litri 
pe cap de vacă furajată, cu 
în efectivul tje animale al gospodă
riei sînt foarte multe vaci

de lapte 
toate că

riei sînt foarte multe 
rate de rase diferite.

Din rîndul acestor 
tov. Mânu, au crescut 
bițe. Așa, de pildă, vaca „Pregeta" 
îngrijită de colectivista Steriana Bă- 
jenaru, a dat o producție medie de 
3.100 de litri de lapte. Vaca „Man- 
gana" îngrijită de colectivista Ecate- 
rina Mânu a dat 3.600 de litri dp 
lapte. Vacile aduc gospodăriei noa
stre venituri importante în tot cursul 
anului, contribuind la bunăstarea co
lectiviștilor. De aceea noi mărim e- 
fectivele și ne preocupăm mereu de 
găsirea metodelor cele mai avansate 
pentru ridicarea producției de lapte 
pe cap de vacă furajată.

cumpă-

vaci, 
multe

a spus 
porum-

Experiența mulgătorilor fruntași
este aplicată cu succes

în cadrul discuțiilor, tov. Ghețu 
Constantin — președintele G.A.C. „11 
iunie" din Valea Roșie, raionul Olte
nița, a vorbit pe larg despre succesele 
mulgătorilor de la gospodăria pe care 
o conduce.

— Anul trecut, a spus președintele 
gospodăriei, noi am realizat o produc
ție medie pe cap de vacă furajată de 
2.490 litri, ceea ce înseamnă o creștere

Grijă deosebită permanentizării
și calificării cadrelor

Tov. Stelian Lilica, brigadier zoo
tehnic la G.A.S. Sighireanu, a vorbit 
pe larg despre măsurile luate de 
consiliul gospodăriei sub îndrumarea 
și cu ajutorul organizației de partid, 
în vederea îmbunătățirii muncii in 
acest sector, Pînă anul trecut, lipsa 
de furaje și fluctuația neobișnuită a 
mulgătorilor au făcut ca la această 
gospodărie, vacile, multe din ele a- 
duse din import să dea producții 
sub 2.400 de litri. Spre sfirșitul anu
lui 1960, organizația de partid și 
consiliul gospodăriei au luat măsuri 
de îndreptarea lucrurilor. S-a pus 
un accent deosebit pe permanenti-

G.A.S. Andrășești, au asistat în mai 
multe rînduri la alcătuirea rațiilor, 
au urmărit programul de grajd și 
metodele avansate aie fruntașilor 
din această unitate vecină cu noi. 
în același timp, directorul G.A.S. 
Andrășești, tov. Hiotu Gheorghe, a 
fost solicitat să vină în unitatea 
noastră și să ne ajute in organiza
rea programului de grajd și in alte 
probleme.

Controlul efectuat în permanență 
de către consiliul gospodăriei și or
ganizația de partid a contribuit la 
întărirea disciplinei în muncă, a 
simțului de răspundere al mulgă
torilor. la îmbunătățirea muncii de 
evidență a furajelor, a producției 
obținute și a prețului de cost.

în anul acesta noi am izbutit să 
ne îmbunătățim munca in toate do
meniile de activitate. Ne-am pro
pus să ne întrecem cu „profesorii" 
noștri de la G.A.S. Andrășești. A- 
nu[ acesta, conform angajamentu
lui luat, vom realiza 3.500 litri. Pla
nul anual de lapte va fi realizat la 
31 octombrie 1961. Avem această 
convingere pentru că in cele 5 luni 
ale lui 1961, noi am realizat și de
pășit planul semestrial, dînd cu 
peste 14.500 litri de lapte mai mult, 
iar prețul de cost a fost redus de 
la 1,21 lei la 1,10 lei litrul de lapte. 
Pină la încheierea anului, prețul 
de cost al unui litru de lapte va fi 
de 1,05 lei. Noi am obținut pină Ia 
1 iunie 1548 litri de lapte pe cap 
de vacă.

Am creat condiții bune animale
lor noastre. „Porumbița" va veni 
înapoi in unitatea noastră și va găsi 
aici condiții bune de îngrijire și fu
rajare; ea va găsi și surate care nu 
vor fi cu nimic mai prejos în pri
vința producției de lapte.

zarea mulgătorilor. Cel mai bun mul
gător al gospodăriei. Constantin Co- 
poeru a fost repartizat pentru zece 
zile să lucreze la secția „Plevna", 
care era mult rămasă în urmă. El a 
reușit în scurt timp să demonstreze 
mulgătorilor de acolo că nu vacile 
sînt de vină pentru că dau produc
ții scăzute, ci furajarea și îngrijirea 
defectuoasă.

S-au luat, de asemenea, măsuri 
pentru hrănirea rațională și diferen
țiată, în funcție de producție, a va
cilor de la toate secțiile gospodă
riei. Aceasta a făcut ca producția 
de lapte să crească zilnic, ajungind 
de la 4,5 litri cit dădeau înainte la 
9—10 litri pe cap de vacă furajată, 
iar procentul de grăsime al laptelui 
a sporit de la 3,6 la sută la 3,9 la sută.

de 730 de litri, față de anul 1958, și 
210 litri față de 1959. în anul 1961, 
noi ne-am propus 
mult, ghidîndu-ne 
rumbiței", care a 
rioară atunci cînd 
și hrănită.

Tov. Ghețu a arătat că în gospodă
ria colectivă din Valea Roșie sînt mul
gători care au dovedit că pot obține 
producții mari de lapte. Astfel, colec
tivistul Ilie Nenciu are în grija sa 
12 vaci. Respectînd programul de 
grajd, asigurînd vacilor hrană și îngri
jire bună, învățînd din experiența frun
tașilor din gospodăriile agricole de 
stat, el a reușit ca de la începutul anu
lui și pînă acum să realizeze 12.281 de 
litri de lapte, ceea ce revine pe cap 
de vacă mulsă 1.535 de litri. Acest 
mulgător are toate șanjele ca pînă la 
finele anului să obțină peste 3.000 li
tri de lapte pe cap de vacă furajată. 
, — Avem toate condițiile, a conti
nuat tov. Ghețu, ca veniturile realizate 
din creșterea animalelor să aibă greu
tate tot mai mare în bugetul colectivei. 
Cind spun aceasta am în vedere două 
aspecte: creșterea neîncetată a pro
ducției de lapte pe cap de vacă, ca 
urmare a unei bune îngrijiri și mărirea 
efectivului de animale care la sfirșitul 
acestui an va fi de 313 capete taurine, 
revenind cîte 15,4 capete la suta de 
hectare.

să realizăm Și mai 
după exemplul „Po- 
dat producție supe- 
a fost bine îngrijită

Discuțiile purtate de participanții la consfătuirea de la G.A.S. 
Andrășești pe marginea rezultatelor obținute de vaca „Porumbița" au 
arătat că în domeniul creșterii efectivelor de animale, al sporirii pro
ductivității acestora se obțin rezultate din ce în ce mai bune. în re
giunea București în anul acesta efectivele de vaci cu lapte s-au dublat 
și triplat, în multe raioane, a Crescut în comparație cu anul trecut, pro
ducția de lapte pe cap de vacă furajată.

Dai fișa cum aratg.țov. Ipn Cozma, ministrul Agriculturii, „noi avem 
multe de făcut în problema dezvoltării creșterii animalelor și mățirii pro
ductivității lor. Avem încă gospodării agricole de stat și gospo
dării colective care obțin producții mici pe cap de vacă furajată, la un 
preț de cost ridicat: în multe gospodării agricole colective sînt încă 
defecțiuni în îngrijirea și furajarea animalelor".

In consfătuire s-a vorbit despre necesitatea ca toate unitățile agri
cole să depună toate eforturile ca planul de cumpărări de animale cu 
creditele acordate de stat, cil și din fonduri proprii să fie depășit, 
pentru a putea crește încărcătura de animale la suta de hectare. Odată 
cu aceasta este necesar să se asigure în acest an furaje suficiente 
pentru animale, însilozîndu-se cel puțin 12—14 tone pe cap de vacă, 
la care să se adauge fînuri de calitate, concentrate etc. Consfătuirea 
a atras atenția asupra necesității realizării conveierului verde cîț mai 
aproape de grajduri, conveier care să asigure masa verde necesară d’n 
aprilie și pînă în noiembrie.

In privința gospodăriilor colective, consfătuirea a apreciat că avînd 
baza jurajeră asigurată și preocupîndu-se permanent de permanentizarea 
și pregătirea cadrelor pentru sectorul zootehnie, gospodăriile colective 
din regiunea București pot să ajungă în cel mai scurt timp să realizeze 
cel puțin 9—10 litri de lapte pe cap de vacă furajată.

Consfătuirea a atras atenția asupra luptei ce trebuie desfășurată 
împotriva sterilității vacilor, a indicat să se grăbească ritmul construc
țiilor zootehnice din resurse locale, pentru ca adăposturile să fie trainice 
și ieftine. De asemenea, s-a insistat asupra creșterii tineretului animal 
în stabulație liberă.

Generalizînd în toate unitățile învățămintele ce se desprind din 
experiența făcută cu „Porumbița", G.A.S.-urile și gospodăriile colective 
vor putea obține producții sporite pe cap de animal, contribuind în 
acest fel la îndeplinirea sarcinilor trasate de Directivele celui de-al 
lll-lea Congres al partidului de a avea în anul 1965 un număr de 
5.800.000 bovine, din care 2.900.000 vaci cu lapte care să asigure o pro
ducție de 50.000.000 hi. lapte anual.

Paglnâ realizată de PETRE ZBIRLEA



In slujba cauzei păcii 
și cp.existenteî pașnice 
Pe marginea memorandumurilor înmînate de N. S. Hrușciov 

lui J. Kennedy la întîlnirea lor de la Viena

Cupa regiunilor la oină

Zilele tecute au fost date publici
tății memorandumurile înmînate do 
N. S. Hrușciov lui J. Kennedy la întîl- 
nirea lor de la Viena. Guvernul sovie
tic a considerat utilă publicarea acestor 
memorandumuri pentru a d3 opiniei 
public® imaginea reală a conținutului 
lor. Aceasta întrucît în unele relatări 
apărute în presa străină care a publi
cat informații despre aceste documente 
ele sînt comentate inexact, iar în altele 
denaturat.

Memorandumurile respective se re
feră Ia problema încetării experiențelor 
cu arma atomică și cu hidrogen și la 
problema încheierii Tratatului de pace 
cu Germania și a reglementării, pe 
această bază, a problemei Berlinului 
occidental.

U. R. S. S. dorește 
să se pună capăt 

oricăror experiențe 
cu arma nucîearâ

Se știe că de peste doi ani și jumă
tate la Geneva se duc tratative între 
reprezentanții U.R.S.S., S.U.A. și Marii 
Britanii în problema încetării experien
țelor cu armele atomice și cu hidrogen. 
Uniunea Sovietică a făcut și continuă 
să facă tot posibilul pentru a se ajunge 
la un acord în această problemă, pen
tru a se pune capăt pretutindeni șl pen
tru totdeauna oricăror experiențe cu 
arma nucleară. Pentru a înlătura ob
stacolele ce stau în calea unei înțele
geri, U.R.S.S. a făcut partenerilor oc
cidentali la tratative concesii substan
țiale, acceptînd o serie de propuneri 
prezentate de ei. De pildă, guvernul 
sovietic s-a declarat de acord cu pro
punerea americană ca tratatul să nu 
prevadă, deocamdată, interzicerea ex
periențelor subterane cu arma nucleară 
sub o anumită limită de putere. Acum 
este necesar, așa cum se subliniază în 
memorandum, ca participanții la trata
tive să cadă de acord asupra unui mo
ratoriu pentru exploziile nucleare sub
terane care, în mod provizoriu, rămîn 
în afara tratatului. Este de la sine în
țeles, se spune în memorandumul în- 
rnînat de N. S. Hrușciov, că un acord 
cu privire la moratoriu trebuie să aibă 
un asemer.ea caracter îneît nici un stat 
să nu l poată viola în mod arbitrar și 
relua exploziile experimentale cu bombe 
nucleare.

In privința problemei controlului, în 
memorandum se arata că Uniunea So
vietică consideră, ca și Statele Unite, 
că trebuie să fie instituit un control 
internațional riguros asupra încetării 
experiențelor. Este însă absolut evident 
că acest control poate fi eficient nu
mai dacă se va baza pe consimțămin- 
tul reciproc al părților și nu pe ten
dința de a folosi mecanismul de con
trol pentru ca un grup de state să-și 
impună voința altuia. Spre a se asigura 
o egalitate reală a părților în aplica
rea Tratatului cu privire la interzicerea 
experiențelor cu arma nucleară, Uniu
nea Sovietică a ajuns la concluzia fermă 
că componența organelor de control 
trebuie să se bazeze pe reprezentarea 
egală a părților. în conformitate cu 
acest principiu, U.R.S.S. a propus ca 
principalul organ executiv să nu fie 
alcătuit dinte-o singură persoană, ci șă 
fie instituit un consiliu administrativ 
în componența căruia să între trei re
prezentanți cu drepturi egale, cite unul 
din partea fiecăruia dintre grupurile 
principale de state — statele socia
liste, țările participante la blocurile mi
litare occidentale și statele neutre. Un 
astfel de organ ar asigura aplicarea ne
părtinitoare a hotărîrilor luate în pro
blema controlului, ar constitui o ga
ranție care să excludă acțiuni rău in
tenționate și nejustificate împotriva 
vreunui stat semnatar al acordului.

Memorandumul analizează pe larg 
șubrezenia obiecțiilor reprezentanților 
S.U.A. și Marii Britanii împotriva pro
punerii sovietice referitoare la compo
nența Consiliului administrativ și de
monstrează că în cazul adoptării struc
turii organului executiv, preconizat de 
guvernul sovietic, se exclude cu desă
vârșire pericolul arbitrariului și al unor 
hotărîri unilaterale.

în aceste zile în unitățile agricole 
din regiunea Galați

(Urmare din pag. 1)

mine această acțiune. în prezent 
toate cele 26 de combine, 15 sece- 
rători-legători și 19 batoze sînt în per. 
fectă stare de funcționare și recep
ționate, iar unele din ele au fost 
chiar trimise la brigăzile de trac
toare. Bine a organizat munca de 
reparații și S.M.T.-ul Romanu, din 
raionul Brăila, care la data de 9 iu
nie avea întregul utilaj necesar 
campaniei de recoltare pus la punct.

Nu tot același lucru se poate spu
ne însă despre alte S.M.T.-uri din 
regiune, cum ar fi, de pildă, Berești, 
din raionul Bujoru, Viziru, Traian- 
Sat și „1 Mai“, din raionul Brăila, 
Rușețu, din raionul Făurei etc., 
care, .îndeosebi în privința batoze
lor, sînt mult rămase în urmă cu 
reparațiile. S. M. T. Traian-Sat, 
bunăoară, în ziua de 8 iunie mai 
avea încă nereparate 11 batoze, 4 
combine C-l și una S-4. Rămînerea în 
urmă se datorește, pe de o parte lip
sei unor repere care nu au fost gă
site la baza de aprovizionare Ga
lați, iar pe de alta slabei organi
zări a muncii din partea unor șefi 
de brigadă. Membrii brigăzii a 8-a 
Osmanu, spre exemplu, condusă de 
Bîrlădeanu Gheorghe, care în pre
zent mai au de reparat 2 batoze și 
2 combine C-l, în loc să folosească 
timpul cît a plouat pentru repara
ții, au stat acasă sau la vagoanele- 
dormitor. De asemenea, datorită 
unei slabe organizări a muncii la 
S.M.T. Rușețu zilele trecute zăceau 
încă nereparate 3 combine S-4, pla

Memorandumul se oprește și asupra 
unei alte probleme în care se manifestă 
deocamdată divergențe în cadrul tra
tativelor de la Geneva. Este vorba de 
problema cuantumului cotei de inspec
ții. în ce constau aceste divergențe ? 
Uniunea Sovietică a propus ca în 
scopul respectării Tratatului cu privire 
la încetarea experiențelor cu arma nu
cleară să fie întreprinse pe teritoriul 
U.R.S.S., S.U.A. și Marii Britanii cite 
trei inspecții anual. Este o propunere 
care oferă garanții pe deplin suficiente 
în privința asigurării respectării Tra
tatului. S.U.A. și Marea Britanie insistă 
însă asupra organizării unui număr ex
cesiv de inspecții. Asemenea insistențe 
nu fac altceva decît să lase impresia 
că în cazul de față aceste puteri nu 
manifestă cîtuși de puțin grija pentru 
instituirea unui control eficient Fiindcă, 
așa cum se subliniază în memorandum, 
atunci cînd se apreciază poziția state
lor în problemele inspecției, nu poate 
fi, firește, ignorată împrejurarea că atît 
timp cît în lume mai există grupări mi
litare de state, efectuarea inspecției 
poate fi folosită pentru spionaj.

Conținutul memorandumului în pro
blema încetării experiențelor cu armele 
atomice și cu hidrogen demonstrează 
încă odată cit se poate de limpede do
rința sinceră a Uniunii Sovietice de a 
se ajunge la un acord în această ches
tiune vitală pentru soarta păcii. Propu
nerile sovietice sint menite să ducă la 
încheierea unui astfel de Tratat refe
ritor la încetarea experiențelor, îneît el 
să nu se transforme într-un petec de 
hîrtie lipsit de conținut, care să fie fo
losit drept camuflaj pentru continuarea 
experiențelor cu arma nucleară.

Expunînd cu toată sinceritatea con
siderentele sale în privința căilor de li
chidare a dificultăților ivite în cadrul 
tratativelor de la Geneva, guvernul so
vietic subliniază în memorandumul său 
necesitatea ca în soluționarea proble
melor care frămîntă astăzi omenirea să 
se înceapă cu problema principală, 
cardinală — problema dezarmării gene
rale și totale. ,.Să soluționăm ambele 
probleme în legătură una cu alta, se 
spune, între altele, în memorandum, și 
atunci va dispare și principalul obsta
col pe care-1 văd în momentul de față 
puterile occidentale în propunerea so
vietică referitoare la crearea unui Con
siliu administrativ alcătuit din trei 
membri**.

După cum se știe, guvernul so
vietic a mai sublimat în repetate rîn- 
duri că dacă puterile occidentale vor 
accepta propunerea privitoare la de
zarmarea generală și totală, guvernul 
U.R.S.S. este gata, în ceea ce-1 priveș
te, să accepte necondiționat orice pro
puneri ale puterilor occidental— refe
ritoare la control. In memorandum se 
arată că guvernul sovietic iși reafirmă 
această hotărire și este dispus în acest 
caz să semneze un document în care 
vor fi incluse propunerile puterilor 
occidentala în problema încetării ex
periențelor nucleare.

Pentru încheierea 
neîntirziatâ a Tratatului 
de pace cu Germania

In memorandumul care se referă la 
încheierea Tratatului de pace cu Ger
mania și a reglementării pe această 
bază a problemei Berlinului occiden
tal, sînt expuse cu claritate conside
rentele guvernului sovietic cu privire 
Ia necesitatea rezolvării juste și urgen
te a acestei probleme. Amintind că ho- 
tărîrile interaliate cu privire la smul
gerea din rădăcini a militarismului în 
Germania sînt respectate numai de gu
vernul Republicii Democrate Germane, 
în timp ce guvernul R. F. Germane iși 
proclamă fățiș o atitudine negativă 
față de aceste acorduri, cultivă mili
tarismul, care zăngăne armele, și se 
pronunță pentru revizuirea frontierelor 
germane, în memorandum se arată că 
datoria statelor care au luptat împreu
nă împotriva Germaniei Mtleriste este 
de a încheia Tratatul de pace german. 
Ele vor crea astfel garanția sigură că 
pe pămîntul german nu se vor mai ri

nificate cu reparații capitale, 6 ba
toze, 6 secerători-legători, 4 selec
toare și 7 tocători de nutreț.

Trebuie amintit de asemenea că 
acțiunea de reparații se desfășoară 
anevoios și la unele gospodării de 
stat. Gospodăria de stat Măxineni, 
de pildă, la începutul săptămînii 
trecute mai avea de pus la punct 
19 combine C-l, iar G.A.S. Bejani 9. 
Rămase în urmă cu reparațiile erau 
și gospodăriile de stat Mălcănești, 
Gropeni, Bertești și altele. Față de 
această situație, se cere ca organele 
agricole regionale, Trustul Gostat, 
serviciul regional S.M.T. și conduce? 
rile S.M.T.-urilor și gospodăriilor de 
stat să impulsioneze la maximum 
ritmul reparațiilor, astfel, incit in 
cîteva zile întregul utilaj necesar 
campaniei de recoltare să fie bun 
de lucru.

BOGATEI RECOLTE DIN ACEST 
AN — SPAȚII DE INMAGAZI- 
NARE CORESPUNZĂTOARE

O problemă strîns legată de re
coltare este și aceea a pregătirii 
spațiului de înmagazinase a cerea
lelor. In regiunea Galați această 
problemă constituie obiectul unei 
serioase preocupări pentru multe 
din unitățile agricole. Gospodăria 
colectivă din Silistraru, raionul 
Brăila, de exemplu,—care, după cum 
se prezintă cultura griului va ob
ține în acest an peste 2.003 kg. la 
ha. — a făcut zilele trecute dezin
fectarea magaziilor, iar pentru griul 
de sămință, din soiuri de înaltă pro
ductivitate. a creat compartimente 

dica niciodată forțe care ar putea îm
pinge lumea într-un nou război și mai 
distrugător.

In propunerile sale privind încheierea 
Tratatului de pace cu Germania, gu
vernul sovietic nu urmărește să aducă 
vreun prejudiciu intereselor din Euro
pa alo S.U.A. sau ale altor puteri oc
cidentale. După cum se menționează 
în memorandumul amintit, el nu pro
pune să se schimbe ceva în Germania 
sau în Berlinul occidental exclusiv în 
favoarea vreunui stat sau vreunui grup 
de state. U.R.S.S. consideră necc-sar ca, 
în interesul consolidării păcii, să fie 
consemnată situația care s-a creat în 
Europa după război, să se dea o for
mă juridică, să se confințească imua
bilitatea frontierelor germane existen
te, să fie normalizată situația din Ber
linul occidental ținîndu-se seama, în 
med rezonabil, de interesele tuturor 
părților.

încheierea Tratatului de pace ger
man ar soluționa și sarcina normaliză
rii situației din Berlinul occidental. 
Astăzi, fiind lipsit de un statut inter
național trainic, Berlinul occidental 
este un loc unde cercurile revanșarde 
de la Bonn întrețin în permanență o 
încordare extremă și organizează fel de 
fel de provocări cit se poate de pericu
loase pentru cauza păcii.

Memorandumul inminat de N. S. 
Hrușciov lui J. Kennedy conține pro
punerea guvernului sovietic ca încă 
de pe acum, fără nici un fel de amî- 
nare. să fie convocată o conferință de 
pace, să fie încheiat un Tratat de pace 
german și să se soluționeze pe această 
bază problema Berlinului occidental ca 
oraș liber. Dacă guvernele S.UJL și 
celorlalte puteri occidentale, dintr-un 
motiv sau altul, încă nu sint gata in 
momentul de față pentru aceastc. s-ar 
putea adopta, pentru un anumit ter
men, o hotărire intermediară.

Cele pateu puteri se vor adresa sta
telor germane cerindu-Ie să se înțelea
gă, in orice formă acceptabilă pentru 
ole, în problemele privind reglementa, 
rea pașnică cu Germania și reuninca- 
rea. In cazul unui rezultat pozitiv al 
tratativelor între R.D.G. si R1F.G. s-ar 
pune apoi de acord și semna un tratat 
da pace german unic. Dacă insă state
le germane nu vor putea cădea de a- 
cord în problemele sus-amintite. se vor 
lua măsuri în vederea încheierii trata- , 
tului de pace cu cele două state ger- | 
mane sau cu unu! din ele, după cum 
vor găsi de cuviință țările interesate.

Pentru ca reglementarea pașnică să 
nu se tărăgăneze este necesar, se ara
tă în memerandum, să se fixeze o pe
rioadă de timp în cursul căreia germa
nii trebuie să caute posibilități pentru 
încheiere? unor acorduri in problrnsele 
care țin de competenta Ier internă. Gu
vernul sovietic consideră că este su
ficientă pentru asemenea tratative o 
perioadă de cel mult șase luni.

In memorandum se subliniază că 
guvernul sovietic este gala să examine
ze orice propuneri constructive ale 
guvernului S.U.A. în problema Tratatu
lui de pace german și in legătură cu 
normalizarea situației în Berfinu! oc- ' 
cidentaL Guvernul sovietic va mani
festa maximum de bunăvoință pentru 
ca problema Tratatului de pace german 
să fie rezolvată potrivit unei înțelegeri 
reciproce între U.R.S.S» S.UA. și 
celelalte state interesate. ..Dacă insă 
S.VA. nu vor manifesta înțelegere pen
tru necesitatea încheierii unui tratat j 
de pace, se spune în memorandumul ; 
guvernului sovietic, vom regreta a- ; 
ceasta, deoarece tratatul de pace, a 
cărui amînare în continuare ar fi impo
sibilă și primejdioasă, vom fi nevoiți 
să-l semnăm nu cu toate statele, ci doar 
cu acele state care vor dori să-1 sem
neze".

Propunerile cuprinse în memorandu
murile guvernului sovietic sînt, după 
cum se vede, pătrunse de la un capăt 
la altul de dorința sinceră de a se a- 
junge la soluționarea celor mai impor
tante probleme de care este legată 
soarta păcii în zilele noastre. Ele re
flectă încă odată eforturile neobosite cu 
care U.R.S.S. caută căi și metode me
nite să slujească tot ceea ce este spre 
folosul omenirii.

separate. Pentru transportul griului 
gospodăria a procurat 400 de saci 
(alți 400 îi are de anul trecut) și 24 
de saltele. Tot astfel, gospodăria co
lectivă din Vădeni, același raion, a 
dezinfectat cu sulfura de carbon 
toate spațiile de depozitare a cerea
lelor. a cumpărat 1-200 de saci și a 
reparat aiți 700 de saci. însem
nate pregătiri pentru inmagazi- 
nare fac și bazele de recepție. 
La baza Urleasca, din raionul Brăi
la, bunăoară, s-a făcut curățatul și 
dezinfectatui întregului spațiu de 
depozitare și s-a asigurat de asum 
personalul de deservire al bazei. La I 
altele însă, cum ar fi baza Hâtru ' 
Conachii, din raionul Galați, pregă
tirile pentru primirea noii recolte 
sînt mult rămase in urmă. Dat fiind 
faptul că pînă la recoltare mai este ■ 
puțină vreme, este necesar ca în 
toate unitățile agricole precum și 
la bazele de recepție să fie termi
nate în următoarele zile pregătirile 
pentru depozitarea cerealelor, în a- 
cest scop, să fie urgentate construc
țiile de magazii în gospodăriile de f 
stat și colective, să se facă curățirea 
și dezinfectarea celor existente, iar 
pentru selectarea griului să fie pus 
la punct utilajul destinat acestei 
lucrări. O atenție deosebită vor tre
bui să acorde gospodăriile de stat și 
colective și sfaturile populare din 
regiunea Galați și reparării drumu
rilor de acces către bazele de 
recepție, care în urma ploilor că
zute în ultimul timp, sînt în multe 
locuri greu practicabile.

împotriva războiului 
de exterminare din Angola

Hotărîrea Consiliului de Securitate
Oamenii cinstiți din lumea întrea

gă cărora le este scumpă pacea și li
bertatea popoarelor sînt..profund in
dignați de fărădelegile colonialiștilor 
portughezi în Angola.

Folosind metode barbare —• execu
ții capitale, torturi, raiduri de terori
zare în cursul cărora locuitorii paș
nici ai satelor angoleze sînt mitealiaji 
și bombardați - dictatorul Salazar și 
slugile sale din guvernul portughez 
încearcă să-și mențină stăpînirea colo
nială asupra Angoiei. Știrile din ulti
mul timp arată că colonialiștii portu
ghezi au ucis peste 30.000 de ango
lezi caro nu au altă vină decît aceea 
de a se fi ridicat la lupta împotriva 
jugului colonial portughez. In fiecare 
noapte poliția secretă portugheză nă
vălește în case, scoate po africani în 
stradă unde îi împușcă ca pe ciini.

Acțiunile criminala întreprinse de 
guvernul portughez în Angola creeazl 
o serioasă amenințare pentru pacea și 
securitatea popoarelor din Africa și în
treaga lume. Colonialiștii portughezi 
încalcă în mod grosolan Declarația a- 
doptată de Adunarea Generală a Or
ganizației Națiunilor Unite din 14 de
cembrie 1960 cu privire la acordarea 
independenței țărilor și popoarelor co
loniale. Această Declarație cere să se 
pună capăt imediat și fără nici o con

Din Uniunea Sovietică

Valorificarea
Deșertările ocupă în Uniunea So

vietică o suprafață de 300 milioane 
ha., adică aproximativ 14 la sută din 
întreaga suprafață a țării. în sudul 
Uniunii Sovietice, zona deșerturilor 
ocupă o suprafață de 220 milioane 
ha.. dintre care : 150 milioane ha. 
în Kazahstan. 40 milioane ha. în 
Turkmenia și 30 milioane ha. în Uz
bekistan. De aici reiese marea în
semnătate pe care o are pentru a- 
ceste republici valorificarea deșer
turilor.

In anii puterii sovietice s-a pornit 
o adevărată luptă pentru valorifi
carea deșerturuor. Au fost obținute 
succese mari în valorificarea Stepei 
Flămînde dm Uzbekistan. In curînd 
va fi supus definitiv deșertul Fer
gana centrală, va fi oprită înainta
rea nisipurilor în regiunile deșertu
rilor Buharei.

în republ.ciie din Asia centrală 
și în Kazahstan se vor înfăptui lu
crări grandioase pentru irigarea 
unor noi păminturi. Proiectele de 
irigare pre-.-âd irigarea a 5—6 mili
oane ha., iar pe o perioadă de pers-

este posibil ca în bazinele cuprinse 
între fluviile din Asia centrală să 
fie irigate 15—20 milioane ha. și 
încă alte 10—13 milioane de ha. a- 
tunci cînd o parte din resursele de 
apă ale Siberiei occidentale vor fi 
îndreptate spre aceste regiuni.

Toate acestea vor aduce mari fo
loase economiei U.R.S S. De pe fie
care milion de ha. de pământuri iri
gate din Asia centrală se pot obți- 

83.000 kg roșii la hectar
(Urmare din pag. 1)

sindu-se 200 kg. azotat de amoniu 
și 100 kg. superfosfat la ha.

Administrarea îngrășămintelor, la 
ambele ingrășări, s-a făcut ameste- 
cîndu-se substanțele și apoi împrăș- 
tiindu-se între rîndnri, după care 
s-a executat o praștii superficială 
și apoi s-a udat.

După plantare și pînă la fructifi
care, s-a aplicat irigatul, la interval 
de 10—15 zile, dîndu-se 300 m.c. apă 
la ha. în timpul fructificării udările 
s-au aplicat la un interval de 8 zile 
cu 300—400 m.c. Ia ha.

După fiecare udare s-a prășit de 
Îndată ce terenul s-a rvintat.

Munca depusă pentru executarea 
lucrărilor arătate mai sus a fost 
răsplătită din plin prin obținerea 
unei producții medii de 83.000 kg. 
roșii la ha. de pe suprafața de 3,80 
hectare.

Primele fructe de roșii coapte au 
fost obținute la 30 iunie iar în can
tități vagenabile la data de 15 iulie. 
Recoltatul s-a făcut în fiecare zi.

Roșiile destinate exportului au 
fost recoltate cînd aveau așa-zisa 
maturitate pentru export și care 
după 5—6 zile ajungeau în perfectă 
stare de consum. 

I

Tragerea va avea loc la 2 iulie

ditio colonialismului, sub toate manî- 
rțifeștărije țațe, și șă fie curmate toa- 

Xo ' aAțiuhHa’ hmiȘte și măsurile repre
sive de orice fel ale colonialiștilor, pen
tru ca popoarele coloniale să poată să-și 
exercite în mod pașnic și liber drep
tul lor Ia independență. Prin rezoluțiile 
speciale din 15 decembrie 1960 și 22 
aprilie 1961, O.N.U. confirmă în mod 
expres că guvernul portughez ase da
toria să acorde poporului din Angola 
^dependența la care acest popor ere 
dreptul și pentru care luptă.

In disprețul față de întreaga opinie 
publică mondială, față de declarațiile 
ti rezoluțiile adoptate de O.N.U., co
lonialiștii portughezi, sprijiniți de pu
terile coloniale din blocul militar al 
Atlanticului de Nord din care Portu
galia face parte, continuă acțiunile lor 
criminale în Angola. Față de această 
situație, Consiliul de Securitate în urma 
adoptării cu nouă voturi și două abți
neri (Franța și Anglia) a proiectului de 
rezoluție al Ceylonului, Libiei și R.A.U., 
a luat o nouă hotărire în problema an- 
goleză. Hotărîrea Consiliului de Secu
ritate cere autorităților portugheze să 
încetezo imediat măsurile represive în 
Angola și amintește de obligația tutu
ror statelor de a respecta prevederile 
declarației cu privire la acordarea in
dependenței țărilor și popoarelor colo
niale, adoptată de Adunarea Generală.

deserturilor
ne anual aproximativ 1,5 milioane 
tone de bumbac materie primă, 
500.000 tone orez, 330.000 tone de 
porumb boabe, 770.000 tone de lap
te, 200.000 tone de carne și multe 
alte produse. Uriașele fonduri chel
tuite pentru irigarea și valorificarea 
pămînturilor pustii vor fi amorti
zate in întregime în 2—3 ani.

Pustiurile valorificate vor rămîne 
și pe viitor cea mai mare bază pen
tru creșterea animalelor. Planul 
septenal de dezvoltare a economiei 
naționale a U.R.S.S. prevede ca nu
mărul de capete al oilor de karakiil 
să crească de două ori.

Valorificarea econo7tilcă a deșer
turilor nu se limitează numai la a- 
gricultură. în subsolurile acestor 
păminturi există importante zăcă
minte de minereuri — petrol, gaze 
naturale, sare naturală, sulf, iod, 
brom, metale feroase și neferoase, 
cărbune și fosfați.

Se deschid posibilități largi și 
pentru dezvoltarea industriei. Ma
rile zăcăminte de minereuri, boga-

bază pentru dezvoltarea industriei. 
Paralel cu dezvoltarea continuă a 
centrelor industriale existente, în 
următoarele decenii vor apărea cen
tre industriale și mai mari. în ace
lași timp republicile din Asia cen
trală și Republica Kazahstan vor fi 
impînzite de o deasă rețea de căi- 
ferate și autostrăzi, iar liniile ae
riene vor juca un rol tot mai im
portant în viața acestor regiuni.

La obținerea acestor frumoase re
zultate au contribuit colectiviștii 
Dumitrache Grecu, Condurache Va- 
sile, Tudor Furcică, Rădvan Gheor
ghe, Fătu Vasilica, Oprea Marioara, 
U.T.M.-iștii Ciobanu Apostol, Con
durache Gogea și alții. De aseme
nea, conducerea gospodăriei în 
frunte cu președintele, tovarășul 
Chiriță Horovei, membrii din con
siliul de conducere și inginerul a- 
gronom Tata.ru Petre au depus e- 
forturi deosebite în direcția lărgirii 
sectorului legumicol și sporirii pro
ducției.

Rezultatele obținute in anul 1960 
la cultura legumelor, mai ales la 
roșiile timpurii, au determinat con
ducerea gospodăriei să extindă anul 
acesta suprafața cultivată cu legu
me. Astfel suprafața de răsadnițe a 
fost mărită de Ia 1.500 Ia 3.500 m.p., 
iar cea cultivată cu roșii a crescut 
de la 20 la 25 ha. De asemenea, 
gospodăria și-a propus să construia
scă o seră în suprafață de 600 m.p.

Fără îndoială că experiența pre
țioasă dobândită de colectiviștii din 
Șivița în cultura legumelor, și în
deosebi la roșiile timpurii, îi va 
ajuta să obțină în anul acesta re
colte și mai mari, venituri bănești 
și mai însemnate.

Cu fiecare etapă ce se desfășoară, 
se remarcă un interes tot mai mare 
pentru întrecerile de oină din ca
drul „Cupei regiunilor", ediția 1961. 
Arest lucru se poate menționa mai 
cu seamă în regiunile Cluj, Crișapa, 
Ploiești, București etc. unde comi
siile regionale, în colaborare cu or
ganele U.C.F.S., s-au străduit să 
popularizeze concursurile și s-au 
ocupat îndeaproape de buna orga
nizare a întrecerilor. De pildă, este 
de subliniat succesul de care s-au 
bucurat concursurile de oină în re
giunea Ploiești, unde, la faza regio
nală s-au întrecut echipele raioa
nelor Cislău, Mizil, Ploiești, Tîrgo- 
viște și Rîmnicu Sărat. Jocurile 
s-au desfășurat la Mizil, in prezența 
unui număr mare de spectatori, 
care au asistat pentru prima oară 
la o( asemenea competiție de oină. 
Printre cele mai bune, s-a remar
cat echipa raionului Rîmnicu Sărat, 
alcătuită din jucători de la asocia
ția sportivă din comuna Obidiți și 
echipa raionului Ploiești care cu
prinde jucători de la asociația spor
tivă din comuna Urlați. Tot în re
giunea amintită s-au mai organizat, 
cu acest prilej, întreceri de oină și 
în comunele Pucheni, raionul 
Ploiești și Sîngeru, raionul Rîmnicu 
Sărat unde această frumoasă disci
plină sportivă este îndrăgită de ti
nerii colectiviști.

Recent s-au desfășurat și jocurile 
din cadrul fazei de zonă a acestei 
competiții, la care au participat re
prezentativele regionale care au fost 
alcătuite din cei mai buni jucători. 
Din rapoartele observatorilor fede
rali ca și din foile de arbitraj reiese 
câ la aceste întreceri, mare parte 
dintre echipe s-au prezentat bine 
pregătite, oferind jocuri de un bun 
nivel tehnic. Iată cîteva spicuiri.

în raportul său, tov. D. Nicolae 
(București), observator federal, 
scrie: „Jocurile de oină dintre re
prezentativele regiunilor Iași și 
Bacău au prilejuit dispute pasionanta 
și de un bun nivel tehnic. Men
ționez că jocurile au fost progra
mate pe stadionul din Iași, de la 
Copou, în deschidere la meciul de 
fotbal dintre echipele divizionare 
C.S.M.S.-Iași și Progresul-Bucu- 
rești, ceea ce a contribuit în mare 
măsură la popularizarea sportului 
nostru național în rîndurile nume
roșilor spectatori prezenți aici. E- 
chipele de oină s-au prezentat bine 
pregătite, iar jocurile s-au desfășu
rat într-o atmosferă de perfectă 
sportivitate. Primul joc a fost cîș- 
tigat de reprezentativa regiunii 
Eacău cu 13—8, iar în jocul urmă
tor victoria a revenit echipei re
giunii Iași, cu 9—3. Deci, scor final: 
21—17 pentru reprezentativa regiu
nii Bacău, care a fost alcătuită din 
rueătnri de la asociația sportivă 

Un calcul folositor!
Depunînd cu regularitate la C. E. C. cite 

100 lei chenzinal, realizați intr-un an 2.400 lei, 
iar în 3 ani 7.200 lei la care se adaugă dobân
zile anuale sau cîștigurile ce se acordă prin 
trageri la sorți.

Prin depuneri treptate la C. E. C. vă puteti 
procura mai ușor mobilă, frigider, televizoare, 
motocicletă sau alte obiecte ce vă sînt necesare.

Oameni ai muncii de la sate!
? Doriți să vă procurați cărți politice, literare, agro- 
î tehnice, tehnico-științifice și pedagogice apărute sau 
iîn curs de apariție?

Adresați-vă:
| LIBRĂRIEI REPUBLICANE

I
T. „CARTEA PRIN POȘTA“

DIN BUCUREȘTI, STR. BISERICA ENEI Nr. 16 
RAIONUL I. V. STALIN

care vă expediază în cel mai scurt timp prin poștă 
cartea solicitată, plata făcîndu-se la primirea cole
tului.

» Rețineți!
La cerere vi se expediază in mod gratuit Ia adresa 

j indicată de dvs., cataloage, prospecte, buletine infor- 
! mative etc.

„Biruința" din comuna Gherăiești. 
S-au remarcat j uf St or ii : E. Cocuț, 
S. Cocuț, V. Andrușca (Bacău), N. 
Bîrsu și V. Bădărău (Iași)".

Din rapoartele observatorilor fe
derali reiese însă că uneie comisii 
regionale nu s-au ocupat de popu
larizarea întrecerilor de oină, iar 
unele echipe s-au prezentat slab 
pregătite, cum a fost cazul eu esiii- 
pele din regiunile Galați și Da- 
brogea.

Iată de exemplu ce menționează 
tov. P. Darie, observator federal, care 
a participat la întrecerile de la Ga
lați: „Jocurile dintre reprezentativa 
regiunii Galați și echipa orașului 
București au avut loc pe terenul de 
sport aj școlii pedagogice din loca
litate, în prezența unui număr foar
te mic de spectatori, întrucît comisia 
de organizare nu s-a ocupat de popu
larizarea concursului. Echipa regiu
nii Galați s-a prezentat foarte slab 
pregătită, iar unii jucători nu cu
noșteau nici regulamentul jocului 
de oină, ceea ce a făcut să comită 
multe greșeli. Dar nici echipa ora
șului București, care cuprinde o 
serie de maeștri ai sportului, nu a 
prestat un joc prea strălucit. Apoi, 
aceștia au arătat că sînt... deficitari 
și la capitolul disciplină. Jocurile 
au fost cîștigate la scoruri foarte 
mari de echipa orașului București: 
16—4 și 18-4“.

Tov. N. Dragnea, observator fede
ral, care a luat parte la jocurile 
dintre reprezentativele regiunilor 
Dobrogea și Ploiești, disputate la 
Constanța, scrie în raportul său :

„în general, comisia de oină de 
pe lingă U.C.F.S. regiunea Dobrogea 
a arătat o slabă preocupare pentru 
această competiție. întrecerile din 
prima etapă s-au desfășurat mai 
mult la voia întîmplării. Pentru 
jocurile de la faza de zonă, la care 
am asistat, echipa regiunii Dobrogea 
a fost alcătuită în ultimul moment 
și s-a prezentat foarte slab pregă
tită. De altfel, în general, cele două 
jocuri din această etapă au fost de 
o slabă factură tehnică. Primul joc 
a fost cîștigat de regiunea Dobrogea 
cu 4—2, iar următorul joc a revenit 
la scor echipei regiunii Ploiești, 
cu 7—0".

în completare, mai trebuie să 
menționăm lipsa totală de preocu
pare pentru oină pe care o mani
festă organele regionale U.C.F.S. 
Hunedoara și Banat, unde nu s-a or
ganizat în ultimul timp nici o com
petiție, iar la faza de zonă a „Cupei 
regiunilor" acestea au absentat. Fe
derația de oină și organele centrale 
U.C.F.S. vor trebui să analizeze a- 
ceasta situație și să ia măsurile 
corespunzătoare.

M. LERE5CU
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